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Tapa linn tähistas 
94. sünnipäeva

Nagu tavaks saanud tõi augusti 
teine nädalalõpp Tapa linna 
tänavate tavapärasest rohkem 
inimesi, sest tänu sünnipäevapi-
dustustele toimus mitmeid hu-
vitavaid võistluseid, avatud oli 
põnev näitus Tapa pritsumeeste 
ajaloost ja oma uksed avasid 
kaheksa kodukohvikut. Vald 
ei korraldanud seekord õhtust 
tantsupidu vaid koostööd tehti 
kohalike toitlustusasutustega, 
et rahvas saaks pidu nautida. 
“Kaalusime mitmeid variante, 
kuid lõpuks otsustasime kõr-
gendatud koroonaviiruse leviku 
ohu tõttu suurema tantsupeo 
ära jätta,” selgitas vallavanem 
Riho Tell. 

Värskelt valminud Tapa rat-
tapargis peeti reedel maha tu-
line võistlus “Tapa pumptrack 
session 2020”.  (Vaata rohkem 
lk 3)

Reede õhtul selgitati välja 
67 osaleja seas parimad discgol-
fis. (Vaata rohkem lk 4)

Alar Teras korraldas Tapa 
kultuurikojas Tapa linna aja-
lootundjatele interaktiivse mä-
lumängu. Kokku osales viis 
võistkonda ja üksikmängijat. 
Tulemused:

1. Kuno Rooba 14695 
punkti

2. Piret Mitt ja Kätlin Truu 
10543 punkti

3. Merle Silla ja Mirgit Silla 
9439 punkti

Reedene päev lõppes muu-
sikalise etteastega Tapa Linna 
Orkestri poolt (dirigent Priit 
Rusalepp), solistina astus üles 
Siret Tuula ja kontserdit viis läbi 
Jürgen Gansen. 

 Laupäeva, 08.augusti võist-
luste krooniks oli takistusjook-
suvõistlus “Battle for Tapa”, 
mida korraldasid Tapa Valla 
Spordikeskus ja SK Stev. (Vaata 
rohkem lk 3)

Ei jäänud ka seekord tähele-
panuta lemmikloomad ja tra-
ditsioonilise üritusena toimus 
võistlus “Ilusaim koer 2020”, 
mis tõi koos omanikega kohale 
44 koera. (Vaata rohkem lk 2) 

8. augusti päeva esimeses 
pooles oli avatud vallavalitsuse 
telk, kus tutvustati kesklinna 
osa arhitektuurikonkursi jätku-
na erinevate suundade makette 
ja uuriti rahva arvamust. Tapa 
linnarahvas sai esitada oma kü-
simused otse vallavanem Riho 
Tellile ja vallakunstnik Eele 
Ehasoole. “Vahetu suhtlemine 
vallarahvaga oli väga positiivne 
kogemus. Kindlasti jätkame 
seda praktikat ka järgmistel lin-
napäevadel,” lausus vallavanem 
Riho Tell. 

Nii reedel kui laupäeval oli 
avatud Tapa kaitseliidu majas 
näitus “Tapa tuletõrje 120”. 
Ivo Paulus, üks näituse korral-
dajatest, rääkis, et väljapanek 
õnnestus väga hästi. “Reedel 
külastas vana pritsumaja umbes 

sadakond, laupäeval nii kolm-
sada inimest,” sõnas Paulus. 
Näitus sündis tänu Eesti Tule-
tõrjemuuseumi, Tapa muuseu-
mi ja Kaitseliidu suurepärasele 
koostööle. 

Pealaval esinesid laupäeval 
Tapa valla taidlejad, Vjatseslav 
Režnitšenko, Birgit  ja räppa-
rid Sip€lga14, Veic$ ja Särts. 
Välja kuulutati “Kaunis kodu 
2020” võitjad (rohkem lk 2) ja 
kuna kevadel jäi koroonaviiruse 
tõttu ära emadepäevaüritus, siis 
tunnustati ka tiitli “Hea ema” 
pälvijaid Eevi Koppelmanni ja 
Katrin Pärtlit. 

Tapa linnapäevad kulmi-
neerusid pühapäeval perepäe-
vaga Valgejõe saarel. Toimus 
erinevaid võistluseid, maha 
peeti ka võrkpalliturniir (vaata 
lk 3). Tapa Taekwondo klubi 
demonstreeris kohale tulnutele 
oma oskuseid treeneri Alek-
sei Presnetsov juhendamisel. 
Traditsioonilisest kanuurallist 
Valgejõel võttis seekord osa 
kuus võistkonda. 

Tulemused:
 I koht Joonas Oja ja Kristo 

Soitu
II koht Ahti ja Taivo
III koht Helen ja Marek

Tapa Linna Orkestri dirigent Priit Rusalepp.
Foto Stanislav Grebenjuk
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Tänavu olid populaarseimad kategooriad “Ilusaim kutsikas” ja “Ilusaim tõukoer”.

Reena Curphey

Fotod A. Jõhvik

Foto erakogust

Alina Roditšenko
MTÜ Tapa Koeraomanike Liit

Perekond Novikovide kaunis koduaed. Foto Eele Ehasoo

Eele Ehasoo
Vallakunstnik-kujundaja

Tapa vallavalitsus korraldas 
iga-aastase heategevusalase 
vallasisese konkursi „Kaunis 
Kodu“, mille raames tunnus-
tatakse tublisid vallakodanik-
ke, kes on näinud palju vaeva 
oma kodude kaunistamisega. 
Tublisid kiidame neljas ka-
tegoorias, kuid kandidaate 
saadeti tänavu märkajate 
poolt kategoorias „eramud“.

Selle aasta võitjad on:
Katekoorias eramud:
- Perekond Novikov, 

Ambla mnt 41, Tapa, Tapa 
vald, Lääne-Virumaa; 

- Perekond Lomp, Koidu 
21, Tamsalu,  Tapa vald, 
Lääne-Virumaa;

Tänukirjadega tunnustati:
- Silvi Kivistik, Pikk 91, 

Tapa, Tapa vald, Lääne-Vi-
rumaa; 

- Perekond Silonov, Koidu 
6, Tamsalu,  Tapa vald, Lää-
ne-Virumaa

Tapa valla parimate tun-
nustamine toimus Tapa lin-
napäevade raames laupäeval, 
08. augustil, kus vallavanem 
Riho Tell andis võitjatele 
kätte aukirjad ja väikesed 
preemiad. 

Ootame endiselt vihjeid 
ilusate koduaedade kohta. 
Kui olete märganud mõnda 
kaunist aeda, ühiskondliku 
hoone ümbrust, tootmis-
hoonete ümbrust, hoonete 
rühma, küla või külaosa, 
tänavat või muud, siis palun 

Tapa valla konkursi 
„Kaunis kodu 2020“ 
võitjad on selgunud

andke sellest teada Tapa val-
lavalitsusele, nii saame neid 
tublisid inimesi tunnustada. 
Kaunitest koduaedadest pa-
lume teatada e-kirja teel eele.
ehasoo@tapa.ee või kirjalikult 
Tapa Vallavalitsusele aadressil 
Pikk 15, Tapa 45106.

Seekordne koertevõistlus toi-
mus traditsioonilises kohas 
(Tapa Vene Põhikooli taga), 
kuid eelmiste aastate kate-
gooriatele lisandus ka üks eri-
preemia „Laps ja Koer“. Kuna 
koroonaviiruse tagajärjel pidid 
pea kõik asutused maailmas 
enda kulusid kärpima, siis 
seekordne võistlus toimus 
mitte värskelt niidetud plat-
sil ja muru oli kõrgem kui 
tavapäraselt harjunud oleme. 
Sellegipoolest oli valdav suhtu-
mine sellesse olukorda mõistev. 
Korraldajatena hindame selle 
võistluse puhul just seda, et 

koeraomanikud saavad tulla 
kokku ja suhelda, ning ka 
omavahel võõrad koerad saavad 
sotsialiseeruda ilma eraldava 
aiaväravata. 

Täname kõiki osavõtjaid ja 
heade soovituste andjaid!

Võistlus leidis aset tänu 
Tapa Vallavalitsuse ja sponsori-
te (MTÜ Abivajavad Loomad 
Tapa vallas, Lappa Paws ja 
ShaDe Dogwear) toetusele. 
Tänusõnad žüriile Leili Kan-
gile ja Mihhail Stepinile, kes 
pidasid terve selle palava päeva 
koos meiega vastu!

MTÜ Tapa Koeraomanike 
Liit ootab endiselt juurde ak-
tiivseid liikmeid, kellega koos 
teha teavitustööd ja arendada 
liidu tegevusi.

„Ilusaim koer 2020“

MEIE INIMESED

Kuidas jõudsid viltimise 
juurde? 

Kunstikoolis „Pallas“ teks-
tiilikunsti õppides tutvusime 
paljude erinevate tehnikate-
ga – alates siidimaalist kuni 
gobeläänini välja. Viltimisega 
puutusin aga esimest korda 
kokku tollal Helsingis vahe-
tusüliõpilasena õppides. See 
oli nö „armastus esimesest 
silmapilgust“ – kuni tänaseni 
paelub mind selle tehnika 
mitmepalgelisus. Rohkem 
süvendatult olen selle teh-
nikaga tegelenud viimased 
kümmekond aastat Oruveski 
talus elades.

Mis on Sinu inspiratsioo-
niallikaks? 

Oleme tahes-tahtmata mõ-
jutatud meid ümbritsevast 
keskkonnast ja seetõttu on 
äärmiselt oluline, millega 
end ümbritseme ja sobitame. 
Minu kõige suuremaks ins-
piratsiooniallikaks on alati 
olnud loodus ja mind paelu-
vad kõikvõimalikud looduses 
leiduvad struktuurid. Ja vil-
timistehnika annab lõputud 
võimalused erinevateks pin-
na- ja vormimängudeks. See-

ga leidub minu seinatekstiili-
des palju fragmente, hetki ja 
tundeid kohalikust loodusest, 
kuid ka loomulikult sellest, 
kus hetkel oma eneseotsingu 
radadel olen. Osaliselt kasutan 
oma töödes ka spetsiaalsete 
villalammaste villa, keda oma 
talus kasvatame. 

Sinu tööd on olnud mit-
metel näitustel nii kodumaal 
kui võõrsil? 

Jah, viimaste aastate jooksul 
on mu seinatekstiilid rän-
nanud erinevatel näitustel 
mööda Eestimaad. Kevadel 
korraldas Soome Vildiühing 
Filtti Jämsas näituse „Kol-
memõõtmelisus“, kuhu Eesti 
Rahvakunsti ja Käsitöö Lii-
du kaudu olid kutsutud osa 

Nimi: 
REENA CURPHEY
 
Elukoht: 
Porkuni

võtma ka Eesti vildimeistrid. 
Sellel näitusel olin esindatud 
kolme tööga. Viimane näitus 
on aga Rahvusvahelise Viltija-
te Assotsiatsiooni poolt korral-
datud näitus „Kaleidoskoop“, 
kuhu valiti ka mu viimane sei-
natekstiil „Vabadus“. Hetkel 
maailmas toimuva olukorra 
tõttu on mõlemad näitused 
olnud online-näitused. 

Kuhu edasi?
Hetkel kogun mõtteid järg-

mise näituse tööde jaoks. 
Usun, et enese loominguliseks 
arenguks on vaja väikeste 
sammudega pidevalt edasi 
liikuda. Kui tegeled sellega, 
mis puudutab su hinge ja teed 
hingega tööd selle nimel, siis 
on kõik võimalik. 

Lisainfot liidust jagavad: 
Alina Roditšenko 
(56614432)
Pirjo Katmann (53585798)
Marina Lozovski (58051303)
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Turniiril osales kokku 15 paari ja 
see aasta näidati erakordselt kõrget 
taset.

Parimad naised:
1. Marta Rudzka ja Maria Hen-

son (Tallinn) 
   2. Alesja Svetovidova ja Irina 
Dobryakova (Tallinn)

Parimad mehed:
1. Kristo Fedoritš ja Kevin 

Helimets (Tapa)
2. Ilian Helendi ja Aleksandr 

Goidin (Tallinn)
3. Roman Krõlov ja Stanislav 

Sidorov (Tapa)

Turniiri taset tõstsid tuntud 
tegelased: Rakvere võrkpalliklubi 
juht Raigo Pärs ja Riigikogu liige 
Indrek Saar!

Tapa linna karikas 
võrkpallis 2020

Reedel toimus Tapa linnapäevade 
raames esmakordselt rattapargis 
võistusõitmine. Kokku tuli ligi 80 
noort, võistlustulle läksid omavahel 
21 noort. Võistluse peakorraldaja 
Janar Safronov rääkis:” Kuigi ma 
pole pumptracki ala spetsialist, 
siis suheldes noortega otsustasin 
nende soovituste ja mõtete kokku 
panemisel sellised reeglid, et kõi-
kidel osavõtjatel oleks ühesugune 
võimalus võistlust võita!” 

Osaleti kolmes vanuse grupis.
9-11a. esikolmik

1. koht - Ruudi-Romet Ruzitš 
2. koht - Rikardo Duder 
3. koht - Anton Mitrovski

12-14a. esikolmik
1. koht - Sander Juht 
2. koht - Kert Pragi 
3. koht - Maksim Rõbalko

15-17a. esikolmik
1. koht - Helmut Mitrovski 
2. koht - Arles Abel 

3. koht - Maksim Mürk
Need olid “Kiiruskatse” 

esikolmik. Edasi toimus “Triki” 
võistlus.

9-11a. esikolmik
1. koht - Ruudi-Romet Ruzitš 
2. koht - Anton Mitrovski 
3. koht - Rikardo Duder

12-14a. esikolmik
1. koht - Oskar Hirvlaan 
2. koht - Maksim Rõbalko 
3. koht - Kert Pragi

15-17a. esikolmik
1. koht - Marek Puhasmets 
2. koht - Eerik Jakimovski 
3. koht - Arles Abel

“Finaalsõidu” ja üldarvestuse 
võitja oli Marek Puhasmets!

Korraldaja tänab kõiki osalejaid, 
pealtvaatajaid, külalisi (volikogu 
esimeest Maksim Butšenkovi, 
abivallavanem Dmitri Okatovit), 
abilisi (Ergo Viltre, Alex Kulberg, 
Diana Väli-Kurnikov). Samuti lä-
hevad tänusõnad Kalev Kodzisele, 
kes pakkus tuge IT poolel ning 
diplomite valmistamisel ja Stanislav 
Grebenjukile, kes üritust pildistas 
ja filmis. 

Esmakordselt toimus 
Tapa Pumptrack 

session 2020

Lisaks 60 lapsele võtsid takistusjooksu rajal omavahel mõõtu 350 jooksjat. Fotod Taavi Luik

Dmitri Okatov
Abivallavanem/arengu- 
osakonna juhataja
Priit Hunt
Tapa Valla Spordikeskuse direktor

Laupäeval (08.08.2020) toimus 
teist korda takistusjooks Battle For 
Tapa. Sel aastal võistles punasel rajal 
(15km) 200 võistlejat ja rohelisel 

rajal (5km) 150 võistlejat, kokku 
võisteldi 18. võistlusklassis. Lisaks 
osales lastejooksul kahes võistlusklas-
sis kokku 60 last. Lastejookse viis läbi 
Janar Safronov. 

Jooksu idee autorid on spor-
diklubi STEV liikmed Aleksandr 
Afanasjev ja Anatoly Buchenkov. 
Nende ideid on aidanud ellu viia 
Tapa vallavolikogu esimees Maksim 
Buchenkov, kes avas ka laupäevase 
ürituse. Ürituse peakorraldajaks oli 
Tapa Valla Spordikeskus koos SK 
STEV´ga.

Võistluse eesmärk oli pakkuda 
osalejatele adrenaliinirohket ja emot-
sioone täis hetki, mis jääks meelde 
pikaks ajaks. Juba eelmine aasta 

nimetati osalejate seas jooks mitte-
ametlikult kõige raskemaks jooksuks 
Baltimaades.

Ettevalmistuse protsess oli keeruli-
ne kuna kevadel koroonaviiruse tõttu 
ei olnud korraldusmeeskond kindel, 
kas üritust üldse saab korraldada. 
Üks aasta planeerimist, kaks kuud 
ettevalmistust, üks kuu intensiivset 
raja ehitust. Kokku valmis üle 60-ne 
tehis- ja loodusliku takistuse erine-
vate raskusastmetega. Sel aastal tehti 
rajad veelgi raskemaks, et muuta need 
osalejatele ja pealtvaatajatele huvita-
vamaks.  Lisaks enne võistlust maha 
sadanud vihm aitas muuta radade lä-
bimist veelgi keerulisemaks. Mitmed 
rajale jäänud kraavid täitusid  veega, 
mis kohati muutusid lausa läbima-
tuks. Meeskond kaasas ka suure hulga 
vabatahtlikke (kokku ca 80 inimest 
kellest 40 olid 1. jalaväebrigaadi 
ajateenijad).

Juba septembris koguneb võistluse 
korraldustiim uuesti, et paika panna 
järgmise aasta toimumisaeg. Luba-
me, et raja projekteerijad  töötavad 
selle nimel, et rada muutuks veelgi 
huvitavaks. 

Lahinguväljal näeme!

Eesti raskeim takistusjooks 
toimus Tapal

Roheline Rada Individualistid 
MEHED  
koht nimi

1 Kaspar Kukk
2 Kaarel Moppel
3 Vladislav Zarov

MEHED 
15-17  

1 Forde Hallik
2 Erik Lavrov
3 Brent Janno

NAISED  
1 Lilyda Kangur
2 Helena Veelmaa
3 Ingrid Rajapu

NAISED 
15-17  

1 Karmen Parijõgi
2 Laura-Liis Uussaar
3 Anett Kari

MEESKOND  
1 Team EESTI 1

 
Nikita Stepanov; / Erik 
Potšinok; / Nikita Boroda-
jev; / Renat Aznibakijev

Punane Rada Individualistid 

MEHED  

1 Joosep Tammemäe

2 Carry Saluste

3 Maido Hermsalu

NAISED  

1 Merilin Jürisaar

2 Eleri Hirv

3 Katre Annus

Mehed 45+  

1 Olar Perersell

2 Jaanus Juhanson

3 Jüri Jahnson

Naised 45+  

1 Margit Männik

Punane Rada Lahingpaarilised 
Militaar  
M/M  

1 Aleksandr Lass/Taavi Selder
M/N  

1 OCR Estonia
   Rain Vosman / Krista Jalajas
N/N  

1 NKK Järva ringkond

 Vivika Barnabas / Maili 
Antons

Tsiviil  
M/M  

1 KampTäiestiVigaseid
 Tõnis Kask / Velmar Piibeleht
M/N  

1 Anni Kurik ja Kalev Arbus
N/N  

1 Rakvere OK
 Kelly Vildek / Liis-Marii Kaso

Punane Rada Meeskonnad 
Militaar  
MEHED  

1 Scoutspatalljon

 Sander Kabur / Vladimir Kolotõgin / Breit Pross / Armo Lüütsepp / Tõnis 
Toom / Renee Usar

SEGA  
1 Viru Vangla

 Ain Anslan / Vadim Tšernõšov / Gert Viiol / Mikk Altermann / Mark 
Dorošenko / Andra Aho

Tsiviil  
MEHED  

1 Tallinn CrossFit

 Tõnu Sillaots / Andres Jakobson / Andrus Lääne / Danel Freiberg / Rain Kop-
pel / Yerlan Akhmetov



Naiste esikolmik (vasakult) Külli Stroo, Kelli Ellus ja Maris Lanno Foto erakogust
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Villu Varblane

Tea Välk
Tapa lasteaed Pisipõnn
direktor

Avo Meimer

Tapa linna päevade raames toimus 
reedel 7. augustil Männikumäel 
kettagolfi võistlus “Tapa linna ka-
rikas 2020”.

67 võistlejat Tartust Alutaguseni 
said nautida sooja suveilma ja head 
seltskonda Männikumäe mitme-
külgsel kettagolfi pargis. Karikad 
läksid jagamisele neljas grupis.

Neidude arvestuses võidutses Kel-
li Ellus, kes läbis rajad täpselt kogu 
ringile määratud visete arvuga, mis 

Tapal on 56 ehk siis protokolli 0. 
Talle järgnesid Külli Stroo ja Maris 
Lanno vastavalt 3 ja 9 lisaviset.

Reitingult madalaimas grupis sai 
ümbervisetega esikoha Tauri Altmäe 
Heiki Leuska ees - mõlema tulemus 
(0). Kolmanda koha saavutas Mar-
tin Kudi (+2).

Reitingult järgmises rühmas 
võttis esikoha Taavi Tuoppi (-4), 
kelle järgnesid Martin Raud (-3) ja 
Martin Mones (-2).

Tugevaimas rühmas tuli nii esi- 
kui kolmanda koha selgitamiseks 
kasutada ümberviskeid, mille tu-
lemusel oli esikolmik Rivo Täheste 

(-9), Robert Udeküll (-9) ja Ants 
Rouhijainen (-7). Robert hoolitses 
ka selle eest, et võistlustel oleks 
vähemalt üks holari ehk siis saatis 
ketta esimese viskega korvi.

Loosiõnn naeratas Reio Kokale, 
kes viis peavõiduna kaasa harjutus-
korvi.

Tänud kõigile osalejatele ja koh-
tumiseni järgmistel võistlustel.

Üritust toetasid Tapa Vallava-
litsus, Tapa Valla Spordikeskus, 
Discsport, Päts OÜ, Tapa Discgol-
fiklubi.

Kõik tulemused: https://discgol-
fmetrix.com/1386168&view=result

Tapa linna karikas kettagolfis

LUGEJA KIRI

Ainult kortermaja terviklik reno-
veerimine pikendab elamu eluiga 
tunduvalt. Kui kortermaja muutub 
kaasaegsemaks, püsivamaks ja tur-
valisemaks, on see hea kingitus ka 
lastele. Renoveerimata kortermajade 
elanikke peaks murelikuks tegema 
oodatavad  hinnatõusud  ja korteri-
kulude   suurenemised.

Toon ära kortermaja terviklikust 
renoveerimisest saadava oodatava 
võimaliku kasu erinevate artiklite 
lõikes alljärgnevalt:

1. Kortermaja eluiga pikeneb 
vähemalt 50 aastat.

2, Elamu turvalisus suureneb.

3. Elamu muutub kaasaegse-
maks.

4. Elamu sisekliima paraneb.
5. Väheneb majas hallitusseente 

tekke võimalus.
6. Vajalike ehitustööde samaaeg-

ne läbiviimine on ohutum ja öko-
noomsem.

7. Tekib võimalus maja tehno-
süsteemide distantsjuhtimiseks  ja 
distantsjälgimiseks.

8. Vajalike ehitustööde üheaegne 
läbiviimine võimaldab  lihtsamalt 
vältida kulukaid ümbertegemisi.

9. Lüheneb elamu kütteperioodi 
kestvus. 

10. Elamu korterite müügihind 
tõuseb .

11. Vähenevad elamu ekspluatee-
rimisele tehtavad kulud.

12. Vähenevad kulutused elamu 
keskküttele.

13. Väheneb elektrienergia tarbi-
mine korterites.

14. Varasem renoveerimine enne-
tab oodatavaid hinnatõuse.

15. Laenu teenindamine ühe 
krediidiasutuse kaudu on lihtsam.

16. Inflatsioon vähendab saadud 
laenu väärtust.

17. Renoveerimistoetus täna meie 
piirkonnas on kuni 50  protsenti 
kogumaksumusest.

18. Kindlasti paraneb ka korter-
maja ümbruse turvalisus.

Korteriühistule pole kortermaja 
tervikliku renoveermise läbiviimine 
kerge protsess, hea tulemus aga toob 
rahulolu just korterite omanikele.

Kas kortermaja terviklik 
renoveerimine on hea idee?

Augusti lõpp on käes. Suvi võimal-
das meil kõigil tegeleda meile endile 
oluliste tegevustega. Saime lugeda, 
reisida, lihtsalt puhata ning ära teha 
neid asju, mis ammu tegemise järge 
ootasid. Mõnus. Tehtud. 

Pered, kus lapsed kasvamas, on 
praeguseks ajahetkeks kõik suuremal 
või vähemal määral alustanud laste-
aeda või kooli mineku ettevalmistu-
misega. Haridusasutustes, kuhu lapsi 
sügisest taas pikisilmi oodatakse, on 
suveperioodil tegeletud keskkonna 
kaunimaks ja turvalisemaks muut-
misega ning selle kõrval ka personali 
värbamisega.

Pisipõnni lasteaias toimusid sar-
naselt eelmise aasta suvele suuremad 
renoveerimistööd. Septembrikuus 
avatakse taas uus rühm nimega Lotte, 
kus leiavad oma päevase kodu väike-
sed mudilased. Lasteaeda on tulnud 
viimastel aastatel üha rohkem alla 
kolme aasta vanuseid lapsi ning see 
ongi tinginud vajaduse luua lasteae-
da juurde täiendavaid lasteaiakohti. 
Laste arvu suurenemine meie vallas 
on igati positiivne sõnum. 

Konkursi korras on uueks õppe-
aastaks tööle võetud rühma-, liiku-
mis- ja muusikaõpetajad. Suurepära-
seks uudiseks on ka see, et Pisipõnni 
lasteaias töötav eripedagoog sooritas 
suvel edukalt kutseeksami ning alus-
tab sügisest Tartu Ülikoolis logopee-

diaõpinguid. Pedagoogi, kellel oleks 
logopeediameti pädevused, järgi oli 
lasteaias suur vajadus.

Lasteaias on alati oluliseks peetud 
õppekasvatustöö sisukust ning selle 
rikastamise eesmärgil on võetud 
osa erinevatest üritustest, osaletud 
projektides ning konkurssidel. Keset 
südasuve, 23.juulil löödi kaasa augusti 
keskpaigas Malisse siirdunud jalaväe-
rühma missioonieelsel väljaõppepäeva 
üritusel, mis kulmineerus Tapa linnas 
toimunud harjutusega Sleipnir. Oli 
erakordselt põnev päev, koostöö sujus.

Hariduse infotehnoloogia SA 
ProgeTiiger programmist taotleti ja 
saadi toetust lasteaialastele uute ro-
bootiliste vahendite soetamiseks. SA 
Keskkonnainvesteeringute Keskusele 
kirjutatud projektiga saadi samuti 
toetust ning taas on võimalus seeläbi 
osaleda looduse aktiivõppes. Õues 
õppimine on olnud lastele alati väga 
meelepärane.

Lasteaed ja personal on taas valmis 
pakkuma teguderohket ja huvitavat 
õppeaastat. Haridusprogrammis 
Ettevõtlik Kool saadud näpunäidete 
järgi oleme valmis kooliks ette val-
mistama ettevõtlikke lapsi. Püüame 
äratada laste kujutlusvõimet ja siduda 
õpitavat nii, et neis tekiks huvi ja 
vajadus seda omanda. Inspiratsioonil 
on õppimise juures tähtis roll. 

Oleme valmis ühtse tervikmeeskon-
nana uuele õppeaastale vastu minema 
ning anname endast parima, et kiiresti 
muutuvate oludega kaasas käia.

Soovin kõigile ilusat algavat õppe-
aastat.  Püsige terved!

Pisipõnni lasteaed uueks 
õppeaastaks valmis

Aune Suve-Kütt
Noorsootöö spetsialist

22. juunil võttis Vallavolikogu vastu 
Tapa valla noortevolikogu valimiste 
korra (määrus nr 84), mille järgi 
toimuvad esimesed valimised juba 
sellel sügisel.

Vastavalt korrale on valimistel 
järgmine ajakava:

31. augustil moodustab Tapa Val-
lavolikogu 5 liikmelise ( ja 4 asendus-
liiget) Noortekogu valimiskomisjoni.

15.-21. septembril algab kandi-
daatide registreerimiseks esitamine.

30. septembril avalikustatakse 
kanditaatide nimekirjad ja kandi-
daatide esitatud motivatsioonikirjad.

1.-14. oktoober teevad kandidaadi 
valimiskampaaniat.

15. oktoobril toimuvad Tapa 
valla Noortekogu valimised Tam-
salu Gümnaasiumis, Jäneda Koolis 
ja Lehtse Koolis

16. oktoobril toimuvad Tapa 
valla Noortekogu valimised Tapa 
Gümnaasiumis ja Tapa Vene Põ-
hikoolis.

Valimistulemused avaldatakse 
hiljemalt kolmandal päeval pärast 
tulemuste kindlaks tegemist.

Noortekogu valimised viiakse läbi 
kahes osas.

* Esimeses osas saavad kandidee-
rida 13.-19. aastased noored, kes 
õpib Tapa valla munitsipaalkoolis ja 
kelle elukoht on rahvastikuregistri 

andmetel Tapa vallas. Valimised 
toimuvad traditsioonilisel kujul, kus 
kaasõpilased saavad anda hääle ühele 
kandidaadile. Igast koolist valitakse 
noortekogu liikmeks kaks esindajat.

* Teises osas saavad kandideerida 
13.-24. aastasel noored, kelle elukoht 
on rahvastikuregistri andmetel Tapa 
vallas, kuid kes ei õpi Tapa valla 
munitsipaalkoolis. Nende kandidaa-
tide hulgas valib valimiskomisjon 
motivatsioonikirjade alusel kolm 
noortekogu liiget.

Noortekogusse kandeerimiseks 
tuleb esitada avaldus ja motivatsioo-
nikiri valimiskomisjonile perioodil 
15.-21. september. 

Kandeerimise avaldus peab sisalda-
ma järgmist informatsiooni:
1) ees- ja perekonnanimi;
2) isikukood;
3) elukoha aadress;
4) valimiste osa (esimene või teine);
5) esimese osas kandideerimisel kooli 
nimi, kus kandidaat õpib;
6) teises osas kandideerimisel andmed 
hariduse kohta, kool või töökoht ja 
amet;
7) kontaktandmeid ja sidevahendite 
numbrid.

Motivatsioonikirjas esitab kan-
didaat vähemalt 0,5 A4 lehekülje 
pikkuse põhjenduse, miks ta tahab 
olla noorte esindaja noortekogus 
ning teemad, mis tema hinnangul 
vajavad Tapa vallas noorte poolset 
tähelepanu.

Kandidaat allkirjastab kandidee-
rimisavalduse ja motivatsioonikirja.

Tapa valla noortekogu 
valimised 2020
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Ilmar Kald,
Tapa Muusika- ja Kunstikooli 
direktor

Arlet Palmiste
Tapa Muusika- ja Kunstikool kor-
raldab muusikaosakonda lisakatsed. 
Katsed toimuvad 26. augustil Tapal 
ja 27. augustil Tamsalus (gümnaa-
siumis), algus mõlemas kohas kl 
17:00. Mõned vabad kohad on veel 
järgmistele erialadele:
- Akordion (Tapal ja Tamsalus ühine 
pingerida)
- Flööt (Tapal)
- Klarnet, saksofon, tuuba, tromboon 

(Tapal ja Tamsalus)
- Klaver (Tapal ja Tamsalus)
- Lõõts (Tapal)
- Mandoliin (Tapal)
- Trompet (Tapal)

Kunstiosakonnas on kõik kohad 
täitunud, kuid oma soovist võite 
ikkagi meili teel teada anda. Siis 
lisatakse teid nö ootejärjekorda. 

Rohkem infot leiab kooli kodule-
helt www.tapamuusikakool.ee

Muusikaosakonna avaaktus 
toimub teisipäeval, 1. septembril kl 
16:00 Tapa kultuurikojas. Esimesse 
klassi minejatel palume olla kohal 
15 minutit varem.

Lisakatsed 
muusikaosakonda

Augustis Anija mõisas esietenduva 
PiibeTeatri lavastuse E.Vilde „Kui 
Anija mehed Tallinnas käisid“ ühes 
peaosas saab näha Tapalt pärit Si-
ret Tuulat. Kui teised peaosalised 
Mihkel Tikerpalu ja Liis Haab on 
publikule tuttavad teleekraanilt, 
siis Sireti tähelend ootab kindlasti 
veel ees, sest Siret on väga andekas 
ja lisaks on tal tahtmist ja töökust. 

Peale Tapa Gümnaasiumi lõppu 
läks Siret Tallinnasse sooviga astuda 
lavakunstikooli, kuid kuna sellel 
aastal lavakooli vastuvõttu ei olnud, 
siis töötas ta aastajagu NO Teatri 
jazz-kohvikus. Lavakunstikooli kat-
setel läks küll hästi, kuid lõppvooru 
ta siiski ei pääsenud. Sama juhtus 
Tallinna Ülikooli tantsukateedri 
katsetel.  „Tapal ei olnud tollal hu-
viringi, kus oleks tahtnud osaleda. 
Ei olnud tantsimist ega näitlemist.“, 
meenutab Siret „Käisin Rakveres tü-
tarlastekooris. See oli huvitav. Tapal 
oli ainult sport au sees. Kuigi jooks-
mas ma käisin ja olin päris kiire, aga 
see ei huvitanud mind. Ma ei näinud 
sellel alal enda jaoks perspektiivi.“ 
Peretraditsioone jälgides lõpetas ta 
siiski Tapa Muusikakooli klaveri 
eriala, kuigi tegelikult tahtis Siret 
hoopis kangesti orkestris mängida, 
kus tema isa ja vendki mängivad. 
Kuid klaverit kahjuks rongkäigus ei 
tassi. Seepärast usaldati talle orkest-
ris hoopis erinevad löökpillid. Järg-
nenud ülikooli sisseastumiskatsete 
virvarris sai ta sisse Tallinna Ülikooli 
käsitöö erialale. Aasta hiljem viis 
teatripisik Sireti katsetele Viljandi 
kultuuriakadeemiasse, kuid kahjuks 
ei õnnestunud sisse saada ka sellel 
korral ja ta jätkas oma käsitööõpin-
guid. Peale ülikooli lõppu soovis 
Siret maailma näha ja sõitis aastaks 
lapsehoidja-programmiga Ameeri-
kasse. „Ameerikas oli hoopis teine 
õhkkond. Selline väga praktiline. 
Selle ajani ma mõtlesin, et minust ei 
tule sellist praktilise töö tegijat, aga 
seal see muutus,“ jagab Siret oma 
kogemust. Ta töötas lapsehoidjana 
segaperes, kus latiinost mees töötas 
suhtekorraldajana president Barack 
Obama juures. See tegi tema te-
gevuse väga salajaseks, kuid andis 
Siretile võimaluse mitmeid kordi 
külastada Valget Maja ja kohtuda 

ka president Obamaga. „See oli 
põnev aeg, sest sain kõrvalt näha 
presidendivalimiste kampaaniat ja 
rõõmustasin koos kohalikega, kui 
Obama teist korda valituks osutus“, 
meenutab Siret. Ometigi Siret Amee-
rikasse ei jäänud. „Eestis on väga hea 
elada. Siin on ainult üks viga ja see 
on ilm.“, põhjendab ta oma valikuid. 
Eestisse naastes asus ta õppima Tartu 
Tehnikaülikooli õigusteaduskonna 
tehnoloogiaõiguse rahvusvahelise 
õppekava magistriõppesse. Koolist 
läks ta otse tööle sotsiaalministeeriu-
misse. „Seal sai mul mingi hetkel töö 
otsa ja mul hakkas igav“, põhjendab 
Siret oma lahkumist. Siret plaanis 
pühenduda oma muusikukutsumu-
sele, sest oma sõnul oli ta kogu aeg 
elanud paralleelelu, kus ametnikutöö 
käis kõrvuti südamelähedase laulmise 
ja näitlemisega. Mõnda aega tegi ta 
kaasa WAF-muusikakooli tegemistes, 
kus tema peamiseks juhendajaks oli 
Bert Pringi. 2015.a osales Siret saates 
„Eesti otsib superstaari“, kus ta pää-
ses stuudiovoorudesse 20 tugevama 
hulka. „Olin just välja andnud oma 
esimese singli ja tundus, et minust 
saabki kutseline muusik, kuid elu 
tahtis teisiti“, meenutab Siret aega 
peale lahkumist sotsiaalministeeriu-
mist. Samal ajal tuli tööpakkumine 
üritusturundusagentuurilt Jolos, 
mille ta peale väikest mõtisklemist 
vastu võttis. Seal töötas Siret kuni 
koroona-viirus sundis peokorralda-
jatel oma tegevust kokku tõmbama. 
Täna töötab Siret Tervise ja Heaolu 
Infosüsteemide Keskuses, mis pakub 
IT-tugiteenust sotsiaalvaldkonna 
ettevõtetele. 

Laulmise kõrval oma teise suure 
armastuse teatriga on Siret tegele-

nud kogu aeg. Tallinna elama asu-
des sattus ta Impro-Teatrisse, sealt 
kutsuti teda osalema teatri Cabaret 
Rhizome lavastustesse. Lisaks on 
ta kaasa teinud Teoteatri ja Eesti 
Noorte Muusikaliteatri lavastustes. 
Võimalust osaleda PiibeTeatri la-
vastuses „Kui Anija mehed Tallinnas 
käisid“ hindab Siret kõrgelt. Talle 
meeldib väga trupp, mis on vaatama-
ta harrastusnäitlejatele väga profes-
sionaalne. „Minu tegelaskuju jaoks 
on see emotsionaalselt väga raske 
tükk,“ arutleb Siret. Ta on väga rahul 
lavastaja Jaanus Nuutrega, kes on 
teda proovides väga palju aidanud. 
„Ma ei ole nii pikas ja detailidesse 
laskuvas prooviprotsessis varem 
osalenud“, selgitab Siret „Ma olen 
peale proove vaimselt nii väsinud, et 
ma ei suudaks rooli istudagi. Õnneks 
sõidame Mihkliga ühe autoga“. Ta 
on kindel, et suhted ja sündmused, 
mis toimuvad selles 150 aasta tagu-
ses loos, võivad sama moodi juhtuda 
ka tänasel päeval „Suhted on aegu-
matud. Võib-olla suhted toimivad 
teisiti, kuid emotsionaalses mõttes 
on kõik sama. Kui lavastuses kasutab 
mõisnik tüdrukut ära füüsiliselt, siis 
on see ka tänapäeval võimalik. Lisaks 
on võimalik inimest ära kasutada 
vaimselt läbi sotsiaalmeedia.“     

Selline on üks väga andekas ja 
põnev harrastusnäitleja. Kuigi on 
harrastaja, suhtub ta lavastusprot-
sessi sama suure pühendumisega, 
kui kutselised näitlejad. Siret ootab 
väga kõiki Anijale lavastust vaatama. 
„Lavastus on kindlasti elamus ja 
kindlasti paneb ta mõtlema suhete ja 
selle üle, kui õnnelikul ajal me tege-
likult elame.“ Etendused toimuvad 
23.-30. augustini Anija mõisas. 

    

PiibeTeatri lavastuse 
„Kui Anija mehed Tallinnas käisid“ 

naispeaosas on Siret Tuula

Taotleja  nimi  Projekti nimi 
Otsustatud toetuse 

summa  
RIIK 

Otsustatud toetuse 
summa 
KOV 

Urve Paju Loitvamäe talu puurkaevu puurimine 
ja veetrassi rajamine 1547,7 € 1547,7 €

Taavi Eesalu Vahtra talu veesüsteem 1218,06 € 1218,06 €

Martin Umbleja Lilleoru talu biopuhasti 2315,52 € 2315,52 €

Linda Kurg Lepla talu kanalisatsiooni -süsteemi 
rajamine 1770,5 € 1770,5 €

Toomas Mätlik Rätsepa talu biopuhasti 1140,22 € 3884,78 €

Tapa valla 2020 aasta 
hajaasustusprogrammist 

toetuse saajad
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Novembri teises pooles kutsuvad 
Lääne-Viru arenduskeskus, ajaleht 
Virumaa Teataja ja Lääne-Virumaa 
Omavalitsuste Liit ettevõtjaid osa 
saama aasta ettevõtlusgalast, kus 
kuulutatakse välja aasta ettevõte, 
aga ka aasta toode kahes kategoorias 
või teenus: Lääne-Virumaa aasta 
toidutoode ja Lääne-Virumaa muu 
toode või teenus.

Et tiitlile kandideerivate toodete 
või teenuste nimekiri saaks pikk 
ja mitmekesine, on meil sulle, hea 
ettevõtja või toote/teenuse tarbija, 
üleskutse – kui sinu ettevõte hakkas 
sellel aastal valmistama toodet või 
pakkuma teenust, mis on uus ja 
innovaatiline, või on sulle tarbijana 
silma jäänud mõni uudistoode/-
teenus, siis anna sellest meile märku. 
Selleks tooteks võib olla tarkvara-
lahendus, tööstustoodang või uusi 

tehnoloogilisi lahendusi võimaldav 
rakendus.

Tiitel “Aasta toode/teenus 2020” 
antakse ettevõttele, kelle toode või 
teenus on uuendusmeelne. Mõ-
lema kategooria võiduga kaasneb 
Virumaa Teataja välja antav märgis 
“Lääne-Virumaa aasta toode 2020”. 
Lisaks paneb Virumaa Teataja 
ühele ettevõttele välja eripreemia, 
meediatoe 5000 euro väärtuses 
AS-i Postimees Grupp trüki- ja 
veebiväljaannetes koos disaini ja 
konsultatsiooniga.

Ettepanekuid uute toodete 
või teenuste kohta koos lühikese 
kirjeldusega ootame 1. oktoobri-
ni meiliaadressil kristi.ehrlich@
virumaateataja.ee.

Läinud aastal võttis aasta toote 
võidu ja sai märgise Päts OÜ pa-
garitöökojas valmiv krõbe tasku 

keedukreemi ja šokolaadiga, mis 
oli uutmoodi toode siinse kandi 
pagaritoodete seas. Päts OÜ esindaja 
Kaja Hallik ütles, et aasta toote tiitel 
kasvatas klientide huvi krõbeda tas-
ku vastu hüppeliselt ja oli päevi, mil 
pagar ei jõudnud taskuid nii palju 
küpsetada, kui oli nõudlust.

Mis on Lääne-Virumaa aasta toode 
või teenus aastal 2020? 

Lääne-Virumaa Puuetega Inimeste Koja info:  
 

Puuetega inimeste tasuta õigusnõustamise II poolaasta ajad:  
02.september, 07.oktoober, 04.november, 02.detsember  

kell 9.00 
Nõustamine toimub Lääne-Virumaa Puuetega Inimeste Koja ruumis, 

Tallinna tn.29 (hoovipoolne maja), Rakveres. 
Vajalik etteregistreerimine tel 6015122  

Teenust osutab Õigusteenuste Büroo SA. Info:53429043 

Lääne-Virumaa Puuetega Inimeste 
Koja 25 aastapäeva konverents: “Kui 
pime aitab lombakat - saavad mõle-
mad edasi“ toimub 25. septembril 
kell 11:00-15:00  Rakvere linnava-
litsuse Valges saalis

Päeva modereerivad: Jakob Rosin-
Eesti Pimedate Liidu esimees ja Maiu 
Maasi- Lääne-Virumaa Sklerosis-
Multiplex ühingu juht. 

Kava:
Algus kell 11:00
1.Töötukassa võimalused vähene-

nud töövõimega inimeste töötamise 
toetuseks, räägivad Töötukassa Lää-
ne-Virumaa osakonna juhtiv kon-
sultant Kersti Uustalu ja tööandjate 

konsultant Anu Tooming.
2.Omastehooldaja – sund ja para-

tamatus või vabatahtlik soov? Räägib 
Ivar Paimre MTÜ Omastehooldus  
esimees.

3.MTÜ Virumaa Tugiteenused – 
tutvustab Ene Augasmägi.

4.“Sotsiaalteenused aitavad ise-
seisvalt  elada-keda ja kuidas?“ 
tutvustab Dementsuse Kompetent-
sikeskuse tegevjuht Katre Pall.

5. Käsiraamat puudega ja erivaja-
dustega laste, noorte ja  lähedastele 
- räägib raamatu autor: Eesti Puue-
tega Inimeste Koja tegevjuht Anneli 
Habicht

Sirutuspaus.

6.“Universaalne disain“- mis see 
on? Tutvustab Meelis Joost, Eesti 
Puuetega Inimeste Koja peaspetsialist.

7. Lääne-Virumaa Puuetega Ini-
meste Koja Koostööprojekt - VOL2  
kokkuvõtte.

Projekti tutvustab Helmi Urbalu, 
Lääne-Virumaa Puuetega Inimeste 
Koja juhatuse esimees ja töörühma 
liikmed: Maiu Maasi, Elle Pohlak, 
Koidula Saun.

8. Täname koostööpartnereid  ja 
võtame vastu õnnitlusi.

Lõpp kell 15.00
Palume osavõtust teatada hiljemalt 

21. septembriks telefonil 53429043 
või helmi.@virukoda.ee

Lääne-Virumaa Puuetega Inimeste 
Koja 25 aastapäeva konverents

10. augustil alustati Tapal Õhtu 
puiestee rekonstrueerimistöödega. 
Tööd toimuvad lõigul Pika tänava 
ja Paide maantee vahel. Rekonst-
rueerimistööde käigus ehitatakse uus 
teealune konstruktsioon ja paigal-
datakse uus asfaltkatend. Rajatakse 
tänavavalgustus, ümber ehitatakse 
kõik ristmikud.

Ajalehe trükkimineku ajal toimu-
vad vana teealuse konstruktsiooni 

väljakaevamine ja uue ehitamine.
Ehitustööde ajal suletakse kogu 

tänavalõik läbisõitvale transpordile. 
Liiklus jääb avatuks vaid kohalikele 
elanikele ja operatiivsõidukitele. 
Liiklust reguleeritakse ajutiste liik-
lusmärkidega. Ehituseaegse liiklus-
korralduse skeemid on avaldatud 
Tapa valla kodulehel https://www.
tapa.ee/et/uudised-ja-teated/

 On mõistetav, et elava liiklusega 
tänavalõigu ehitustööd tekitavad 
liiklejatele suuri ebamugavusi. Tapa 
Vallavalitsus eeldab nii liiklejatelt 
kui ka kohalikelt elanikelt mõistvat 
suhtumist. On mõistlik taluda ajutisi 

Andrus Freienthal
abivallavanem/haldusosakonna 
juhataja

Indrek Jurtšenko 
kultuurispetsialist

“Tapa valla eelarvest mittetulundus-
liku tegevuse toetamise korra” alusel, 
taotlusvoor 2021. eelarveaastaks on 
avatud. Tapa Vallavalitsus ootab mit-
tetulundusliku tegevuse tegevustoe-
tustaotlusi. Toetuste tähtaeg on 10. 
september 2020. Taotlused tuleb saa-
ta digiallkirjastatult e-posti teel val-

lavalitsus@tapa.ee või allkirjastatult 
postiaadressil Tapa Vallavalitsus, Pikk 
15, Tapa 45106. Toetust, mittetulun-
dusliku tegevuse arendamiseks, saab 
küsida läbi tegevustoetuse- ja projek-
titoetuse. Ürituse toetust, kui sellist, 
eraldi pole, kuid seda saab küsida 
tegevustoetusena. Projektitoetust 
saavad aga küsida need füüsilised-
või juriidilised isikud, kes osalevad 
suuremates projektides ja vajaksid 
täiendavat omaosalust, kas nt Leader 

Tapal alustati Õhtu puiestee 
rekonstrueerimistöödega

MTÜ-de toetamisest 

raskusi selle nimel, et tulemusena saa-
da hea ja kaasaegne ning ohutu tänav.

Ehitustööd kes tavad kuni 
15.11.2020. Tapa Vallavalitsuse 
ettepanek Õhtu puiestee elanikele: 
kui vähegi võimalik, palun kasutage 
koju- ja väljasõiduks Spordi ja Kooli 
tänavaid. 

Ehitusega seotud kontaktisikud:
Tallinna Teede AS: objektijuht 

Vitali Šarkov; telefon 372 56 80 49 
24; vitali.sarkov@ttas.ee

Tapa Vallavalitsus: teede- ja liik-
luskorraldusspetsialist Jaanus Annus; 
telefon 372 55 10 112; jaanus.
annus@tapa.ee

programm, KOP jne, olgu selleks te-
gevusena kas suurüritus, mõni koha-
liku tähtsusega raamat vms. Täpsemat 
teavet saab https://www. riigiteataja.
ee/akt/410072018023 , aga ka Tapa 
valla kodulehelt, kust leiate ka taot-
lusvormi ja pärast tegevuse kasutamist 
täidetavat aruandevormi http://www.
tapa.ee/ blanketid-ja-korrad . Küsi 
vajadusel lisainfot, telefonil 3229659 
või kirjuta e-mailil indrek. jurtsen-
ko@tapa.ee .

Keskkonnaamet saatis Tapa Vallavalitsusele tutvumiseks ja 
arvamuse avaldamiseks Osaühing MARKILO Vajangu seafarmi 

keskkonnakompleksloa nr 184854 muutmise eelnõud.  
Käitis asub aadressil Rammo tee 3, Vajangu küla.

Ettevõte taotleb loa muutmisega 1120 kohta emistele, 2240 kohta 
nuumsigadele ja 5120 kohta võõrdepõrsastele (kokku 321,92 

loomühikut). Hetkel kehtivas loas on lubatud 1500 kohta emistele, 
360 kohta poegivatele emistele ja 4140 kohta võõrdepõrsastele 

(kokku 396,84 loomühikut). 
Seega väheneb loomühikute arv 74,92 võrra. 

Eelnõude kohaselt peab ettevõte enne vedelsõnnikuhoidlas 
sõnniku segamist ja väljavedu andma elanikkonnale teada sõnniku 

laotusperioodi algusest (teade külas asuvatele infostendidele ja 
teavitus vallale). Veebilehe olemasolul peab ettevõte panema teate 

vedelsõnniku laotusperioodi algusest oma veebilehele. Sõnniku 
väljavedu tuleb planeerida võimalikult lühikese perioodi jooksul.

Lisaks peab eelnõude kohaselt ettevõte teostama lõhnade leviku 
seiret ning koostama lõhnahalduskava. Sõltuvalt lõhnahaldamise 
tulemustest võib Keskkonnaamet seada ettevõttele täiendavaid 

meetmeid lõhna vähendamiseks.

Loa eelnõud on digitaalselt kättesaadavad 
 Tapa valla avalikust dokumendiregistrist -  

http://delta.andmevara.ee/tapa_vald/dokument/4363792. 

Kirjalikke ettepanekuid, vastuväiteid ja küsimusi loa 
eelnõude kohta saab esitada kuni 28.08.2020 vallavalitsuse 

kontaktidel – Pikk 15, Tapa või e-posti aadressil 
vallavalitsus@tapa.ee.

30. augustil 2020  kelll 9-16 

TAPA LÕIKUSKUU LAAT
Tapa Muusika- ja Kunstikooli pargis

Tulge ostma ja kauplema

Info 58050167, 
laadakorraldus@gmail.com

BALTICQUALITY OÜ

-Vee-ja 
kanalisatsioonisüsteemide 
ehitus

-Põrandakütte paigaldus
-Ehitus-ja remonttööd
-Kütte-vee-kanalisatsiooni ja 

ventilatsiooni süsteemide 
isoleerimine

-Torutööd 

Tel. 53791720 
e-mail: 

balticquality20@gmail.com

METSATEE KOHANIME 
MÄÄRAMINE

Kohanimeseaduse ja Tapa 
Vallavolikogu määruse 

26.11.2018 nr 42 „ 
Kohanimede määramise kord” 

alusel:

Määrata Tapa valla 
haldusterritooriumi 

kinnistu Loobu metskond 
44 (katastritunnus: 

40001:001:0230) Kõrvekülas 
asuva metsateele kohanimi 

Marjamäe tee.
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Tapa Vallavolikogu oma 22.06.2020 
otsusega nr 186 otsustas korraldada 
soojusenergia edastamist, jaotamist ja 
müüki Tapa linna kaugküttepiirkon-
na tarbijatele alates 01.08.2020. Tapa 
valla 100% osalusega võrguettevõtja 
Tapa Vesi OÜ kaudu ning anda Tapa 
Vesi OÜ-le ainuõigus Tapa linna 
kaugküttepiirkonna kaugküttevõrgu 
haldamiseks, milleks on kaugküt-
tevõrgu arendamine, laiendamine, 
uute tarbijate liitmine, soojuse ostu 
konkursside korraldamine ja muud 
haldusküsimused. Volikogu otsustas 
määrata Tapa Vesi OÜ võrgu- ja 
tegevuspiirkonnaks Tapa linna kaug-
küttepiirkonna.

Seega, alates 01.08.2020 on Tapa 
kaugküttepiirkonnas soojuse toot-
mine ja jaotamine/müük tarbijatele 
lahutatud: soojusettevõtjaks on N.R. 
Energy OÜ ja võrguettevõtjaks Tapa 
Vesi OÜ.

Senine süsteem, kus soojatootja ja 
võrguettevõtja olid ühes isikus, kui 
Tapa linn müüs munitsipaalomandis 
olevad katlamajad eraettevõtetele ja 
jättis kaugküttetorustikud munitsi-
paalomandisse, sai alguse 1999 aastal. 
Kohaliku omavalitsuse ettevõtted 
Tapa Elamu OÜ ja Tapa Vesi AS 
sõlmisid kaks korda kümneks aastaks 
kaugküttetorustike rendilepingud 
Avoterm OÜ-ga ja Termoring Grupp 
OÜ-ga. Tapa Elamu OÜ ja Tapa Vesi 
AS õigusjärglane on Tapa vallale kuu-
luv Tapa Vesi OÜ. Avoterm OÜ ja 
Termoring Grupp OÜ õigusjärglane 
on Nikolai Reismanile kuuluv N.R. 
Energy OÜ. Lepingute lõpptähtajad 
olid 31.07.2020 ja seega tänaseks on 
nende kehtivus lõppenud.

Valla soojusmajanduse arengu-
kavas on Tapa kaugküttetorustike 
kohta sätestatud, et Tapa kaugküt-
tepiirkonna soojustorustikud, mis 
on Tapa valla omanduses, tuleb jätta 
ka edaspidi valla omandusse ning 
võimalik on võrgu kasutusrentimist 
pikaajalisena jätkata soojusettevõt-
tele või -ettevõtetele. Teine võimalus 
on anda soojustorustikud üle vallale 
kuuluvale äriühingule, määrates selle 
äriühingu võrguettevõtjaks. Seejuures 
on strateegiliselt oluline, et edasine 
kaugküttevõrgu arendamine (uute 
torustike rajamine) oleks korraldatud 
Tapa vallale kuuluva äriühingu poolt. 
Kooskõlas Kohaliku omavalitsuse 
korralduse seadusega on igal vallal ja 
linnal täielik õigus ja samaaegselt ko-
hustus korraldada erinevate teenuste 
(s.h. soojamajandust) osutamist viisil, 
missugust peetakse otstarbekaks ja 
kõige kasulikumaks kohalike elanike 
jaoks. Põhiseadusest tuleneb põhi-
mõte, et kõiki kohaliku elu küsimusi 
otsustavad ja korraldavad kohalikud 
omavalitsused, kes tegutsevad seadus-
te alusel iseseisvalt. Kohaliku oma-
valitsuse korralduse seadus (KOKS) 
täpsustab: Kohalik omavalitsus on 
põhiseaduses sätestatud omavalitsus-
üksuse – valla või linna – demokraat-
likult moodustatud võimuorganite 
õigus, võime ja kohustus seaduste 
alusel iseseisvalt korraldada ja juhtida 
kohalikku elu, lähtudes valla- või 
linnaelanike õigustatud vajadustest 
ja huvidest ning arvestades valla või 
linna arengu iseärasusi. 

Seega, iga kohalik omavalitsus, 
osutades kohalikele elanikele teenu-

seid, otsustab, kuidas seda korraldada: 
kas teha ise või osta sisse. Põhjusel, et 
kohati on olnud raske leida ühe või 
teise teenuse pakkujat või ei ole eraet-
tevõtluse poolt pakutav teenus vallale 
sobiv, on kohalikud omavalitsused 
otsustanud asutada enda 100%-lise 
osalusega ettevõtteid.

Samal ajal Tapa soojus- ja senine 
võrguettevõtja N.R. Energy OÜ aga 
hakkas nõudma kaugküttetorustike 
rendilepingu pikendamist ilma han-
keta järgnevaks 12 aastaks. Seejuures, 
lisaks sellele, on  N.R. Energy OÜ 
hakanud Tapa kaugküttetorustikke 
pidama Tapa valla ja N.R. Energy 
OÜ kaasomandiks. 

Konkurentsiameti ja Rahandus-
ministeeriumi seisukoht aga on, 
et Tapa vald ei tohi rendilepingut 
pikendada, vaid peab korraldama 
hanke. Kehtiv õigus lubab avalikku 
ressurssi kasutusse anda mitmel 
erineval moel, seda nii lepinguga, 
näiteks riigihanke lepingu, haldus-
lepingu, kasutuslepingu või hal-
dusaktiga või erinevate lepingute ja 
aktide kogumina. See ei oleks tavaline 
rendileping, vaid kontsessiooni and-
mine, ehk võrguettevõtja leidmine 
torustike abil soojuse jaotamiseks ja 
müügiks. Lihtsustatult võib öelda, 
et rendilepingu peamine eesmärk on 
rentida vara ja saada sellelt tulu, mitte 
tellida teenust. Kontsessioonilepingu 
eesmärk aga on tellida teenust ning 
kaugküttetorustikud on vaid vahend 
soojateenuse osutamiseks. Teine tee 
on korraldada kaugkütte võrguteenus 
läbi vallale kuuluva ettevõtte ning 
volikogu otsustaski teha seda läbi 
Tapa Vesi OÜ.  

Tapa Vesi OÜ kasuks räägib 
see, et on olemas vastav valdkonda 
puudutav oskusteave ja kogemus, 
samuti tuntakse hästi oma partnerit. 
Tapa Vesi OÜ-l on täielik ülevaade 
Tapa kaugküttepiirkonna torusti-
kest. Tapa Vesi OÜ on osalenud 
Tapa kaugküttepiirkonna torustike 
rekonstrueerimisel ja soojusmajan-
duse arengukavade väljatöötamises 
ning kaugküttetorustikud kuuluvad 
ettevõttele.

On eluliselt vajalik, et vallavoliko-
gu ja vallavalitsus omaksid võimalust 
strateegilise valdkonna toimimist 
jälgida ja kontrollida. Tapa Vesi OÜ 
kuulub 100%-liselt Tapa vallale, 
kõik juhtorganid määratakse koha-
liku omavalitsuse poolt. Seega tagab 
eelöeldu valdkonna korraldamise 
absoluutse läbipaistvuse ja kontrol-
limise võimaluse. 

Seejuures on otstarbekas anda 
Tapa Vesi OÜ-le ainuõigus Tapa 
linna kaugküttepiirkonna kaugküt-
tevõrgu haldamiseks. See annab nii 
riigiasutustele kui avalikkusele selge 
sõnumi, et Tapa linna kaugküttepiir-
konna arendamisega tegeleb kohalik 
omavalitsus läbi Tapa Vesi OÜ. 
Omavalitsus saab otseinfo soojaostu 
konkursside korraldamisest, et  oleks 
tagatud avatus ja läbipaistvus, samuti 
keskkonnasäästlikkus ja soodsus ning 
on võimalik konkurentsi tekkimine 
tootmisele, mis omakorda hinda 
tarbijatele soodsamaks teeb. Samuti 
saab hinnata kõikide liitumistaotluste 
asjakohasust. Tootja ja võrguettevõtja 
piir saab olema selge ja läbipaistev 
ning selgub tegelik tootja küsitav 
hind. Soojamajanduse valdkonnas 
toimuv on valla kontrolli all ja ei 
lähtu ühe või teise ettevõtte tahtest.

Olukord, kus sooja tootmine 

(korraldab soojusettevõte) ja sooja 
jaotamine (korraldab võrguettevõte) 
on lahutatud, annabki võimaluse 
konkurentsi tekkimiseks tulevikus. 
See aga on kasulik soojusenergia 
lõpptarbijale.

N.R. Energy OÜ eesmärk aga on 
põlistada oma monopoolne seisund 
Tapa kaugküttepiirkonnas aegade 
lõpuni. Selle nimel on ettevõtte oma-
nik Nikolai Reisman valmis kõigeks: 
algatatud on mitu kohtuvaidlust 
vallaga, ähvardatakse ja laimatakse 
volikogu liikmeid ja valdkonnaga 
tegelevaid ametnikke. Tellitakse 
ettevõtet ülistavaid ja Tapa valda lai-
mavaid artikleid meediasse, kaasatud 
on isegi Riigikogu liige. 

N.R. Energy OÜ kaebas Tapa 
Vallavolikogu 22.06.2020 otsuse 
kohtusse ja taotles ka esialgse õi-
guskaitse rakendamist. Kohus võttis 
kaebuse menetlusse, kuid ei rahul-
danud esialgse õiguskaitse taotlust. 
Kohtu vastus Esialgse õiguskaitse 
taotlusele:   Kaebajal (N.R. Energy 
OÜ) oli õigus rendilepingute alusel 
kasutada OÜ-le Tapa Vesi kuuluvat 
kaugküttetorustikku kuni 31. juulini 
2020. Rendilepingud näevad ette, 
et kui rendilepinguid pikendatakse, 
tuleb eelisõigus selleks anda kaebaja-
le, kui kaebaja on lepinguid täitnud 
nõuetekohaselt. OÜ Tapa Vesi ei ole 
soovinud lepinguid pikendada. Kae-
bajal tuli oma tegevust planeerides ar-
vestada võimalusega, et rendilepingud 
lõpevad 31. juulil 2020, neid ei piken-
data ja kaebaja ei saa enam Tapa linnas 
võrguettevõtjana tegutseda. Isegi kui 
vastustaja oleks uue võrguettevõtja 
leidmiseks läbi viinud menetluse, kus 
oleksid osaleda saanud kõik huvitatud 
isikud, ei tähenda see vältimatult, et 
valituks oleks osutunud just kaebaja. 
Kaebajal ei saanud olla õigustatud 
ootust, et ta saab kindlasti ka pärast 
31. juulit 2020 olla Tapa linnas võr-
guettevõtja. Kaebajal tuli selle riskiga 
arvestada oma majandustegevust 
planeerides. Tapa Vallavolikogu 22. 
juuni 2020. a otsusega kaebajale 
kaasnevad majanduslikud ja muud 
tagajärjed ei ole sellised, mida tuleks 
praegusel juhul esialgse õiguskaitse 
korras ära hoida. Kui kaebaja peaks 
tulevikus uuesti Tapa linnas võrguet-
tevõtjaks saama, siis võib vahepealne 
tegevuse katkestamine põhjustada 
küll ebamugavusi, kuid tegevuse 
uuesti käimatõmbamine ei ole eba-
mõistlikult raske ega võimatu. Lisaks 
tulebki igal võrguettevõtjal arvestada, 
et tema tegevus ühes piirkonnas ei saa 
olla igavene ja see võib vahepeal teise 
võrguettevõtja valimise tõttu katkeda

Eelnevad aastad on näidanud, et 
N.R. Energy OÜ Tapa kaugkütteto-
rustike rentnikuna ja võrguettevõt-
jana ei ole majandanud jaotusvõrku 
heaperemehelikult, ei ole taganud 
jaotusvõrgu kasutamisel selle tehnilist 
ohutust, ei ole taganud jaotusvõrgu 
ohutust kolmandatele isikutele, ei 
ole informeerinud õigeaegselt Tapa 
valda, kui torustike omanikku, kõi-
kidest jaotusvõrgu kasutamisega 
seotud asjaoludest, ei ole täitnud 
kohalikke õigusakte (eelkõige Tapa 
Vallavolikogu 31.01.2013 määrus 
nr 79 „Kaugküttepiirkonna mää-
ramine“). N.R. Energy OÜ pole 
taganud lubatud soojuse hinda Tapa 
kaugküttepiirkonna tarbijatele ja on 
kohelnud tarbijaid ebavõrdselt. N.R. 
Energy OÜ ei ole teinud kohaliku 
omavalitsusega koostööd „Tapa valla 

soojusmajanduse AK 2020-2032“ 
koostamisel. N.R. Energy OÜ eirab 
teadlikult kohaliku omavalitsuse, kel-
le õigused ja kohustused on sätestatud 
Põhiseaduses, Kohaliku omavalitsuse 
korralduse seaduses ja teistes seadus-
tes, rolli.

Kuni 2017. aastani oli Tapal 
probleeme sagedaste soojakatkes-
tustega ja liiga madala soojuskandja 
temperatuuriga süsteemis. Kõige 
suurem probleem tarbijate ja valla 
jaoks oli see, kui 2014-2015. kütte-
perioodil N.R. Energy OÜ lohakuse 
või hoolimatuse tõttu sattus küttevee 
sisse suur kogus kütteõli, mis tekitas 
palju tehnilisi probleeme tarbijate 
soojasõlmedes ja rikkus mitme korteri 
sisustuse. 

Mängitud on pidevalt soojuse 
hinnaga, see oleks võinud juba ammu 
olla madalam kehtivast hinnast. 
Tipnenud on see tarbijate ebavõrdse 
kohtlemisega, niiöelda sõnakuuleli-
kele tarbijatele müüakse sooja odava-
malt. Sellele on tähelepanu  juhtinud 
ka Konkurentsiamet.

N.R. Energy OÜ lubab uutele 
liitujatele tasuta liitumist vaatamata 
sellele, et Kaugkütteseadus näeb 
ette liitumistasu võtmist. Samuti 
lubatakse uutele liitujatele ja N.R. 
Energy OÜ -le meelepäraste tarbimis-
lepingute allkirjastajatele soodsamat 
soojuse hinda. N.R. Energy OÜ 
on lubanud alates 2016. aastast, et 
pärast Üleviste 5 biokütust kasutava 
katlamaja valmisehitamist hakkab 
Tapa kaugküttepiirkonnas soojuse 
hind lõpptarbijale olema ligikaudu 
50 eurot/MWh, millele lisandub 
käibemaks. Katlamaja on kasutuses 
alates 2017 sügisest, kuid soojusener-
gia hind Tapal on ka käesoleval ajal 
59.57 eurot/MWh, millele lisandub 
käibemaks. Seejuures on N.R. Energy 
OÜ, viidates uue reservkatlamaja 
valmisehitamisele, käesoleva aasta 
märtsi algusest alustanud Tapal uute 
soojatarbijate kaasamise kampaaniat, 
mille kohaselt pakutakse kõigile uute-
le soojavõrguga liituvatele klientidele 
või soojatarbimise lepingut uuen-
davatele olemasolevatele klientidele 
Tapa linnas soojusenergiat hinnaga 
48 eurot/MWh, millele lisandub 
käibemaks. Tapa Vallavalitsuse hin-
nangul demonstreerib soojusettevõte 
sellega, et soojatarbijaid koheldakse 
erinevalt, mitte võrdselt. Seega Tapa 
Vallavalitsuse hinnangul N.R. Energy 
OÜ kuritarvitab oma turgu valitsevat 
seisundit, seda nii soojuse hinna kui 
ka tarbijatele pakutavate tingimuste 
osas. Juhime tähelepanu, et N.R. 
Energy OÜ-l on võimalik langetada 
soojuse hinda Tapa kaugküttepiirkon-
nas, kuid ettevõte pole seda teinud. 
Vastupidi, soojusettevõte müüb 
soojusenergiat kallimalt, kui asjaolud 
seda võimaldavad. Konkurentsiameti 
seisukoht on, et Kaugkütteseaduse § 
9 lg 91 tulenevalt soojusettevõtja on 

kohustatud jälgima oma tegevusest 
sõltumatuid asjaolusid, mis mõjuta-
vad soojuse hinda tarbijale, ja esitama 
Konkurentsiametile uue piirhinna 
kooskõlastamise taotluse hiljemalt 
30 päeva jooksul, arvates asjaolu ilm-
nemisest, mis võib vähendada soojuse 
hinda tarbijale enam kui 5 protsendi 
võrra. Antud juhul on Konkurentsi-
amet kooskõlastanud soojusettevõtja 
soojuse piirhinna 59,57 EUR/MWh 
(+ km), kuid ettevõtja rakendab hinda 
48 eurot/MWh (+ km). Kuna ette-
võtja poolt rakendatav soojuse hind 
on 24,1% madalam kooskõlastatud 
piirhinnast, peab ettevõtja esitama 
Konkurentsiametile uue soojuse 
piirhinna kooskõlastamise taotluse. 
Konkurentsiameti kodulehe andmetel 
N.R. Energy OÜ esitas vastavasisulise 
taotluse juuni algul, kuid taotletav 
hind on 58,35 euro/MWh, mitte 
48,00 euro/MWh. 

Äärmiselt oluline on asjaolu, et 
kõiki tarbijaid tuleb kohelda võrd-
selt. Konkurentsiseadus sätestab, et 
keelatud on ühe või mitme ettevõtja 
poolt turgu valitseva seisundi otsene 
või kaudne kuritarvitamine kaubatu-
rul. Muuhulgas on keelatud otsene 
või kaudne ebaõiglaste ostu- või 
müügihindade või muude ebaõig-
laste äritingimuste kehtestamine või 
rakendamine. Keelatud on erinevate 
tingimuste pakkumine või rakenda-
mine erinevatele äripartneritele, pan-
nes mõne neist sellega ebasoodsasse 
konkurentsiolukorda.

Vallavolikogu otsus nägi ette, 
et Tapa Vesi OÜ võtab kohaliku 
võrguettevõtja ülesanded üle alates 
01.08.2020. Hetkel on meil ülemi-
nekuperiood ning võrguettevõtja 
Tapa Vesi OÜ pakkus soojatootja 
N.R. Energy OÜ-le konstruktiivse 
koostöökokkuleppe ja tegevusplaani, 
et Tapa Vesi OÜ saaks asuda, nagu vo-
likogu otsus seda ette näeb, võrguet-
tevõtja õigustesse ja kohustustesse. 
Kahjuks seni N.R. Energy OÜ ei ole 
demonstreerinud soovi konstruktiiv-
seks koostööks ja valmidust täita Tapa 
Vallavolikogu seaduslikku otsust. 

Üleminekuperioodil jätkab võr-
guettevõtja ülesannete täitmist N.R. 
Energy OÜ ja ettevõte on kohustatud 
tagama tarbijate tõrgeteta soojava-
rustuse. Tapa Vallavalitsus ja Tapa 
Vesi OÜ teevad ettevalmistustöid, 
et Tapa Vesi OÜ saaks võimalikult 
kiiresti üle võtta võrguettevõtja üles-
anded ja väga suure tõenäosusega 
realiseerub see järgneva kütteperioodi 
jooksul. Hea on see, et tänu Tapa 
Vallavalitsuse läbimõeldud tegevus-
tele soojamajanduse arengukavade 
koostamisel ja täpsele, läbipaistvale 
ning seadusejärgsele tegutsemisele 
kaugkütte valdkonnas, on Tapa linna 
soojamajandust pidevalt arendatud 
ning see on täna kordades paremas 
tehnilises seisundis, kui see oli veel 
viis aastat tagasi. 

Kaugküttest Tapal 
Tapa Vallavalitsus

Eterniidi tasuta vastuvõtt Lääne-Viru Jäätmekeskuses

Keskkonnainvesteeringute Keskuse toetusel korraldab Lääne-
Viru Jäätmekeskus eterniidijäätmete tasuta vastuvõtmise 

7. septembrist kuni 12. septembrini 2020 Lääne-Viru 
Jäätmekeskuses (Piira küla, Vinni vald) lahtioleku ajal (E-R 

8.00-18.00; L 10.00-15.00). Kaasa tuleb võtta isikut tõendav 
dokument. 

Eterniiti võetakse vastu 270 tonni ning mahu täitumisel tasuta 
vastuvõtt lõpetatakse. Infot täituvuse kohta saab küsida 

kaalumaja telefonil 6226049.
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VALLAVALITSUSE JA VALLAVOLIKOGU INFO

Maksim Butšenkov
volikogu esimees

Alari Kirt
VL Valgejõgi

Tapa linnas asuvate 
Paide mnt 14 ja Spordi tn 8 

maaüksuste ja lähiala 
detailplaneeringu algatamine

Tapa Vallavalitsus oma 01.07.2020 korraldusega nr 353  
algatas detailplaneeringu Tapa linnas asuvatele  

Paide mnt 14 (katastritunnus 79201:001:0207) ja  
Spordi tn 8 (katastritunnus 79001:001:0338) 

maaüksustele koos lähialaga. Detailplaneeringu 
koostamise eesmärk on ujulaga spordikompleksi rajamine.

Käesoleval ajal käib ujula detailplaneeringu koostamine. 
Pärast eskiisi valmimist toimub detailplaneeringu avalik 

väljapanek ja avalik arutelu.
Tapa Vallavalitsus eelnevalt teavitab avalikkust DP avaliku 
väljapaneku ja avaliku arutelu toimumise ajast ja kohast.

Volikogu esimees oma, juuni-
kuu ülevaates (Sõnumed, juuni 
2020 „Mai vallavolikogu istun-
gil“ M.Butšenkov) volikogus 
toimuvast ületas juba igasuguse 
hea käitumise tava piirid, kui ta 
kirjeldas volikogus toimunud 
valla teehoiukava arutelu väites, 
et „Alari Kirt tegi ettepaneku 
lükata dokumendi vastuvõt-
mine veel ühe kuu võrra edasi 
dokumendi muutmiseks ja 
tema pooldajad toetasid teda. 
Jääme lootma, et opositsioonil 
on tõepoolest märkimisväärsed 
muutmisettepanekud, muidu 
tuleb vastasel juhul selgitada 
elanikele, miks Paide maantee 
(Tamsalu) ja Õhtu puiestee 
(Tapa) rekonstrueerimistööd 
algavad kuu aega hiljem.“.

Tegelik kronoloogia:
Volikogu istung toimus 

01.06.2020, Õhtu pst han-
ge kuulutati välja 20. mai 
2020 ja Paide mnt. Tamsalus 
25.03.2020. Seega volikogu 
esimehe väide, et opositsiooni 
süül algavad kuu aega hiljem 
ei pea mitte kuidagi paika. 
Tahtmatult tekib sellisel juhul 
küsimus, et miks volikogu 
esimees hämab või valetab. 
Kas ta ei ole kursis, mis vallas 
toimub või siis ta tahtlikult 
väidab valla elanikele, püüdes 
näidata oma artiklis kui pa-
had on opositsiooni esindajad 
ja kuidas me takistame valla 
arengut. Olen oma artiklites 
vallalehes korduvalt juhtinud 
tähelepanu sellisele volikogu 
esimehe käitumisviisile, see 
ei ole soliidne, lugupidav ega 
väärikas. Kas selliselt käituv 

inimene ikka sobib volikogu 
esimeheks? Kuidas me saame 
usaldada inimest kes must-
valgel valetab kõigile?

Opositsioon on alati toe-
tanud valla arengut puudu-
tavaid otsuseid, kui need on 
korrektselt ettevalmistatud ja 
arusaadavalt selgitatud ning 
läbiräägitud. Teehoiukava 
eelnõu esitati volikokku vas-
tuvõtmiseks maikuus, et me 
selle 1. juunil vastu võtaks. 
Siis, kui juba terve mõistuse 
järgi peaks ammu ehitama 
teid, mitte alles otsustama, 
millist teed ja kui suures 
mahus teha. Tegelikkuses 
olid juba kõik 2020. aastaks 
plaanitud teede ehitamise 
ja parandamise tööd käima 
lükatud. Seepärast ja osalt 
ka surve tõttu volinikele tee-
hoiukava kindlasti ja koheselt 
vastu võtta, opositsioon hääle-
taski teisele lugemisele saatmi-
se poolt. Volikogu esimees ja 
aseesimees püüdsid mõjutada 
istungil volikogu liikmeid 
hääletama ilmtingimata vas-
tuvõtmise poolt, võttes sellega 
volikogus ära võimaluse de-
mokraatlikult arutada eelnõu 
üle ja teha oma ettepanekuid 
muutmiseks. Volikogu ei saa 
olla vaid otsuste vastuvõtmise 
koht, see on arutelude ja mõ-
tete vahetamise koht. 

Ning järjekordselt pean 
ma tõdema, et erinevalt vara-
semast perioodist, uue võimu 
ajal ei saadeta isiku pihta 
kirjutatud kriitikat kommen-
teerimiseks kritiseeritavale. 
Varasemalt on alati palutud 
kommentaari kritiseeritavalt. 
Loodan väga, et see ei ole meie 
vallajuhtide teadlik poliitika, 
vaid lihtsalt lohakus. 

Hämamise 
meistriklass

Teade mürakaardi koostamise kohta

Tapa Vallavalitsus hakkab Keskkonnainvesteeringute 
Keskuse toetusel koostama Tapa valla mürakaarti. 

Mürakaart koostatakse olulist mürahäiringut 
põhjustavate müraallikate ja nendest ümbritsevasse 
piirkonda leviva müra kohta. Lähteülesandesse on 

uuringupiirkondadena kirja pandud Tapa, Tamsalu, Moe 
ja Vajangu tööstusalad, suurema liikluskoormusega 

tee- ja tänavalõigud ning kaitseväega seotud objektid. 
Lähteülesandega on võimalik tutvuda valla kodulehel - 

https://www.tapa.ee/murakaart 
Kirjalikke ettepanekuid, vastuväiteid ja küsimusi 
mürakaardi koostamise kohta saab esitada kuni 

06.09.2020 vallavalitsuse kontaktidel – 
Pikk 15, Tapa või e-posti aadressil 

vallavalitsus@tapa.ee. 

Otsustati volikogule esitada eelnõud:
- „Huvihariduse ja huvitegevuses osale-

mise toetamise kord” muutmine.
- “Asustusjaotuse muutmise algata-

mine” (Sääse aleviku ja Tamsalu linna 
ühendamine)

- “Koolitranspordi korraldamise ja 
sõidukulu hüvitamise kord“

Hanked:
- Kinnitati riigihanke „Tapa valla täna-

vavalgustuse projekteerimine“ tulemused.
- Kinnitati alusdokumendid ja otsustati 

korraldada riigihange „Lasteaed Pisipõnn 
mänguväljaku rekonstrueerimine“. 

- Kinnitati riigihanke „Õhtu pst re-
konstrueerimine” tulemused. 

- Kinnitati väikehanke „Tamsalu 100 
tamme pargi mänguväljaku rajamine” 
tulemused.

- Kinnitati väikehanke „Nooruse 2 
hoone II korruse ruumide kohandamine 
lasteaiarühmadele” tulemused.

- Kinnitati väikehanke „Tamsalu linna 
tänavavalgustuse rekonstrueerimine” tu-
lemused.

- Kinnitati väikehanke „Tapa valla 
teede ja tänavate pindamine 2020” tu-
lemused.

- Kinnitati väikehanke „Rabasaare kül-
la puidust paviljoni rajamine” tulemused. 

- Kinnitati riigihanke „Lasteaed Pisi-
põnn mänguväljakute rekonstrueerimine”  
tulemused.

- Kinnitati väikehanke „Sääse aleviku ja 

Tapa Õuna tn mänguväljakute rekonst-
rueerimine” tulemused.

- Kinnitati väikehanke „Tapa Güm-
naasiumi parkla asfaltkatte taastustööd” 
tulemused.

- Kinnitati väikehanke „Tamsalu 
lasteaed Krõll remonditööd” tulemused.

- Kinnitati väikehanke „Tapa Valla 
Spordikeskuse ruumide remont” tule-
mused.

- Kinnitati riigihanke „Lasteaed Viker-
kaar õueala osaline rekonstrueerimine”   
tulemused.

- Kinnitati väikehanke „Tapa lasteaed 
Pisipõnn mööbel” tulemused. 

- Kinnitati väikehanke „Tapa linnas 
Paide mnt 14 ja Spordi tn 8 maaüksuste 
ja lähiala detailplaneeringu koostamine” 
tulemused.

- Kinnitati riigihanke „Tapa valla õpi-
lasliinid 2020/2021” tulemused.

- Kinnitati väikehanke „Tapa Spor-
dikeskuse treeningseadmed” tulemused.

- Kinnitati alusdokumendid ja otsus-
tati korraldada riigihange „Lasteaed Vi-
kerkaar õueala osaline rekonstrueerimine.

Muu: 
- Otsustati panna avalikustamisele 

“Tapa valla jäätmekava aastateks 2021-
2026”

- Kinnitati kirjaliku enampakkumise 
tulemused (Depoo tn 3, Tapa linn).

- Kehtestati Tapa Valla Spordikeskuse 
rendihindade, sportimisvahendite müü-

ginimekiri ja hinnad.
- Teavitati vallavalitsust mürakaardi 

koostamisest.
- Kinnitati 2020. a hajaasustuse prog-

rammi taotlusvooru hindamistulemused. 
- Algatati Tapa linnas asuvate Paide 

mnt 15 ja Spordi tn 8 maaüksuste ja 
lähiala detailplaneering. 

- Kinnitati kinnistu Künka tn 6 Tapa 
linn Tapa vald kirjaliku enampakkumise 
tulemused.

- Otsustati eraldada toetus noorsootöö-
ühingule Tapa valla 2020. aasta eelarvest.

- Kinnitati edukas pakkumus teekatte 
markeerimistöödeks, liiklusmärkide 
valmistamiseks, paigaldamiseks ja hool-
dustöödeks. 

- Kinnitati edukas pakkumus Tapa val-
la kruusakattega teede kruusatäitetöödeks. 

- Kinnitati konkursi “Kaunis Kodu” 
2020 tulemused.

- Kiideti heaks hajaasustuse programmi 
projekti „Aruni kanalisatsioon” aruanne.

- Anti luba ürituste korraldamiseks 
(Eesti Raskeveohobuste päev, Tapa 
Pumptrack session 2020, Tapa linnapäe-
vade tantsuõhtu Tapa Pitsakohvikus).

- Otsustati Lasila III kruusakarjääri 
korrastamistööde vastuvõtukomisjoni 
esindajaks nimetada Tapa vallavalitsuse 
keskkonnaspetsialist Mailis Alling.

- Otsustati raha eraldada tegevus-
toetuseks sotsiaalvaldkonnas 2020. a 
eelarvest. 

Vallavalitsuse istungite otsuseid perioodil 
17.06.2020-05.08.2020

Vallavolikogu juunikuu päevakord oli 
täis olulisi otsuseid.

Istungil oli külalisena kohal Karin 
Bachmann, (Eestis tuntud maastiku-
arhitekt) kes avaldas arvamust rajatava 
ujula asukoha kohta. Ka tema hinnangul 
oli sobivaim koht linnastaadion. Jätkati 
aruteluga, mis puudutas loa andmist 
vallavalitsusele basseini kasutamise ostu-
teenuste hanke korraldamiseks. Teisisõnu 
võttis vallavolikogu vastu otsuse tagada 
tulevasele investorile 200 000 eurot 
aastas 10 aasta jooksul. Selgituskirjas on 
samuti toodud ära, et ka kaitseministee-
rium tagab omalt poolt ostuteenuseid 
summas 250 000 eurot aastas. Peamine 
küsimus antud hetkeks, kas see summa 
on investori jaoks piisav? Seda näitab 
konkurss, mida vallavalitsus plaanib läbi 
viia sügise alguses. On väga rõõmustav, et 
sellel istungil osaleval kuuel saadikul on 
viimaste aastate jooksul muutunud arva-
mus basseini ehtamise vajalikkusest ning 
selle tulemusena oli otsus vastuvõetud 17 
poolthäälega ja erapooletuks jäi üks liige.  

Järgmise otsusena võtsime vastu valla 
hariduse ja noorsootöö arengukava, mida 
arutati enam kui poolteist aastat. Kolm 
olulist, kui mitte tundlikku teemat, olid 
alati olnud selle dokumendi arutelude 
keskel. Vajangu kooli sulgemine, Tapa põ-
hikooliastmete liitmine ning Tapa ja Tam-
salu kahe gümnaasiumiastme liitmine. 
Antud hetkeks pole dokumendis nende 
punktide osas lõplikku lahendust tehtud, 
aga on kokkulepe teha tegevuskava ja 
võtta vastu vastavad otsused 2021 aastal. 

Võtmeotsuste rida jätkus selle aasta 
valla lisaeelarve vastuvõtmisega. 2020 
aasta pandeemia on hakanud mõjutama 
meie eelarvet. Me prognoosime kriisist 

tingitud tulude vähenemist 500 000 euro 
võrra. Sellest hoolimata osutus eelarve lõ-
puks positiivseks. Positiivne erinevatesse 
objektidesse lisainvesteeringute tegemise 
võimaluse mõttes ja seda kõike tänu 
toetusele - riik eraldas täiendavalt 1 350 
000 eurot. Selle raha eest teostatakse:

460 000 euro – teede remont (Tam-
salu linna Paide mnt. ja Tapa linna Õhtu 
tn. ja teised) 

300 000 euro – Tapa linna kolme 
lasteaia õualade ja atraktsioonide remont 

100 000 euro – Tamsalu tänavaval-
gustuse rekonstrueerimine 

85 000 euro – lisaks Jäneda kooli 
rekonstrueerimise lõpule viimiseks

Lisaks nendele suurdele investeeringu-
tele viiakse ellu ideed, mis saavutasid sel 
aastal kaasava eelarve hääletusel teise ja 
kolmanda koha (laste mänguväljak 100 
tamme pargis ja Jäneda lossi remont), 
samuti renoveeritakse Sääse laste män-
guväljak. 

Järgmise päevakorra punktina oli valla 
teede ja tänavate teehoiukava. Tuleb mär-
kida, et opositsiooni tegevuse tõttu oli sel-
le vastuvõtmine kuu võrra edasi lükatud. 
Sel korral oli otsus suure häälteenamusega 
vastuvõetud. Suurimad investeeringud 
olid minu poolt juba eelmises lõigus 
ära märgitud (Paide mnt. ja Õhtu tn.). 
Saadikute arutelud keerlesid Uudeküla 
ja Porkuni ning samuti Jäneda jalakäijate 
ja jalgrattateede ehitamise tähtaegade 
üleviimise ümber. Kinnitan lugejatele, et 
me mõistame nende objektide olulisust ja 
naaseme kindlasti sel sügisel eelarvestra-
teegia arutelul selle teema juurde tagasi. 
Just seal otsustatakse, millal on võimalik 
alustada nende teede ehitamisega. 

Pärast teedeehituse arutelu, vali-
sime uue hariduskomisjoni esimehe. 
Sellele vastutustundlikule ametikohale 
valiti Ene Augasmägi. Tema asetäitjaks 
kinnitati Aivi Must, kes samaaegselt 
ametisse nimetamise järel esitas avaldu-

se sotsiaalkomisjoni aseesimehe kohalt 
tagasiastumiseks. 

Pärast pausi me liikusime edasi Tapa 
soojusenergia arutelu juurde. Me pea-
tusime selle vallavolikogu otsuse juures 
üksikasjalikult, kuna selle artikli avalda-
mise ajaks leidsid aset teatud sündmused. 
Esiteks, ettevõte, kes 10 aasta vältel tootis 
ja haldas jaotusvõrku, esitas valla vastu 
kohtusse hagi. Lugejale teadmiseks, et 
selliseid hagisid on kogunenud juba neli. 
Teiseks, järgnes selle teema vastu riigi-
meedia huvi. Kolmandaks, ilmus Ida-Vi-
rumaalt valitud riigikogu liikme artikkel, 
kellel puuduvad meie vallaga kokkupuu-
tepunktid, kuid ta pidas vajalikuks meie 
otsust kritiseerida. Kõik need sündmused 
ei tulnud meie jaoks üllatusena, kuna me 
nägime ära selle ettevõtte suhtlusstiili ja 
mida võib oodata ärimeestelt, kui neilt 
võetakse võimalus iseseisvalt lahendada 
kõiki meie linna soojusvarustusega seotud 
küsimusi. Otsuse olemuse kokkuvõtteks, 
oleme taastanud õiguse olla jaotusvõrgu 
omanikuks, määrates operaatoriks ette-
võtte Tapa Vesi. Väga oluline moment 
on see, et vallavolikogu ei hakanud seda 
küsimust politiseerima, langetades otsuse 
ühehäälselt. Koalitsiooni nimel tahaksin 
tänada opositsiooni selle teo eest.  

Pärast seda me avaldasime oma arva-
must Maleva kuuenda karjääri kohta. 
Istung pidas vajalikuks kehtestada tööde 
tegemise ajalised piirangud.

Samuti nõustusime taotlusega laienda-
da turba arendusala Kuru külas.

Kaks järgmist punkti puudutasid valla 
noortevolikogu. Muudeti põhikirja ja 
kinnitati valimiskord. Plaani kohaselt va-
litakse uus koosseis selle aasta sügise algul.

Viimaseks päevakorrapunktiks sai eel-
arve- ja arenduskomisjoni uue koosseisu 
kinnitamine. Tea Välk ja Lilli Strõnadko 
astusid komisjonist tagasi. Uuteks liikme-
teks said Janar Safronov ja vastvalitud ha-
riduskomisjoni esimees Ene Augasmägi. 

Juunikuu vallavolikogus
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LEHTSE KULTUURIMAJA

22. august kell 10:00-15:00 “Pidupäev perega”. EV 
taasiseseisvumispäevale pühendatud suvelõpupidu 
kõigile.

06. september Algab Lehtse Pinksi PühaPäevade XVIX 
hooaeg! 1.PPP ! Ühtlasi toimub ka XVIII hooaja 
kokkuvõtete tegemine.                                         

 Osalema oodatud kõik huvilised: mehed, naised, poisid, 
tüdrukud. Mäng turniiridena.  Täiskasvanute registr. algab 
9:30 ja lõpeb 9:55! Täiskasvanute osamaks: 3,50  €, õpil. 
tasuta.                                                                                                                              

14. september kell 13.00 MEMME-TAADI PANNKOOGIPIKNIK
 Tähistame vanavanemate päeva . Ilusa ilmaga õues. 

15. september kell 12.00 LEHTSE KÜLAKILB 1. MÄNG
 Algab XIX hooaeg. Samas toimub ka XVIII hooaja 

kokkuvõtete tegemine. Mängud kestavad aprillini. 
Teretulnud uued võistkonnad  (kuni 4 liiget). Ootame Teid, 
nupukad – mälumängus ei ole kaotajaid!  OSAMAKS: 
täisk.: 3.- €, õpil. Tasuta

28. september kell 13.00 Klubi “Ehavalgus” tegelused
  Teeme uueks hooajaks plaane ja peame aru! Ootame uusi 

kaaslasi – tule huvitavalt aega veetma!    
     

TAMSALU VANA VAKSAL

5. september kell 19.00 “Tasase maa laul”. Eesti 
Rahvusmeeskoor esitab valiku Veljo Tormise loomingust 
meeskoorile. Solistid Pirjo Jonas (sopran), Pipilota 
Neostus (flööt), dirigeerib Mikk Üleoja.

TAPA

23. august Lääne-Virumaa jooksusarja VI etapp “Tapa linna 
rahvajooks” Tapa linnastaadionil

1.september kell 13 Tapa linna rattapargi (pumptrack) 
avamine.

KUHU  MINNA?

KULTUUR

SPORT

Andrus Freienthal
abivallavanem/haldusosakonna 
juhataja

Rein Tops

OSTAN IGASUGUST 
VANAVARA.

Pakkuda võib kõike. 
Kojukutsed, raha kohe kätte.

Tel 51980371.

Vabariigi Valitsus otsustas, seoses 
koroonaviirusest (COVID-19) tin-
gitud majandusraskustega, toetada 
rahaliselt kohalikke omavalitsusi 
investeeringuteks, lammutamise ja 
remonttöödega seotud tegevusteks. 
Tapa Vallavolikogu otsustas Tapa val-
lale eraldatud rahalised vahendid suu-
nata järgmisteks investeeringuteks.

Tamsalu 100 tamme pargi män-
guväljaku rajamine

Parki rajatakse lastele mänguväljak 
ronimistorniga ja kiigega.

Tööde maksumus 28 594 eurot, 
ehitab MoTeh OÜ.

Tapa Vene Põhikooli 2. korrusel 
ruumide kohandamine lasteaia-
rühmadele

Koolihoone uuema osa 2. korruse 
vabades klassiruumides kohandatakse 
rühmaruumid Lasteaia Pisipõnn 
rühmadele.

Tööde maksumus 29 273 eurot, 

ehitab Adelter OÜ.
Tamsalu tänavavalgustuse re-

konstrueerimine
Korrastatakse Tamsalu kõrvaltä-

navate tänavavalgustust: vahetatakse 
välja vanu ja paigaldatakse uusi 
valgusteid.

Tööde maksumus 20 160 eurot, 
ehitab Särts OÜ.

Sääse aleviku ja Tapa Õuna 
tänava mänguväljakute rekonst-
rueerimine

Rekonstrueeritakse Sääse aleviku 
mänguväljak. Tapal Õuna tänava 
mänguväljakule lisatakse atraktsioon 
ja rajatakse väike liumägi.

Tööde maksumus 20 292 eurot, 
ehitab Eleri Finants OÜ.

Tapa valla Spordikeskuse ruu-
mide remont

Ruumid remonditakse Tamsalu 
spordikompleksi ujulas.

Tööde maksumus 21 105 eurot, 
ehitab Ersi Ehitaja OÜ.

Tapa Gümnaasiumi parkla as-
falteerimine

Tapa koolihoone kõrvale rajatakse 
asfaltkatendiga parkla pedagoogilisele 

personalile.
Tööde maksumus 24 566 eurot, 

ehitab Lasila Betoon AS.
Tamsalu lasteaia Krõll ruumide 

remonditööd
Remonditakse mõned rühma-

ruumid, spordisaal ja korrastatakse 
välisvalgustus.

Tööde maksumus 21 742 eurot, 
ehitab Tamsalu Ehitus OÜ.

Tapa lasteaia Pisipõnn mõlema 
õueala mänguväljakute (Nooruse 
11 ja 2) rekonstrueerimine

Korrastatakse Tapa lasteaia Pisi-
põnn mõlema üksuse õuedes laste 
mängualad.

Tööde maksumus 166 433 eurot, 
ehitab Tiptiptap OÜ.

Tapa lasteaia Vikerkaar õueala 
osaline rekonstrueerimine

Korrastatakse Tapa lasteaia Viker-
kaar hoone ümbruse sillutatud alad ja 
osaliselt õues laste mänguala.

Tööde maksumus 106 686 eurot 
(sellest 72 000 eurot valla vahendid), 
ehitab LarsLaj Eesti OÜ.

Vastavalt sellele, kuidas tööd valmis 
saavad, anname ka täiendavat infot.

Valla ehitushanked said lisa

Maikuu valla lehes avaldatud Tamsalu 
sportlaste tulemused maakonna kõigi 
aegade edetabelis võiksid olla noorte 
sportlaste eesmärkideks tulevikus. 
Võrdluseks mõned 2019. aasta ja 
varasemad tulemused.

2019. aastal oli maakonna parima 
tulemusega kümnevõistleja Mihkel 
Holtsmann Rakverest, kogudes 6594 
punkti. See annab kõigi aegade edeta-
belis 15. koha. Üksikalades vastavalt 
400 m jooksus (50,82) 12., 110 m 
tõkkejooksus (15,43) 14. ja odavis-
kes (50.38) 46. koht. Tamsalu parim 
Ranel Rünk on kümnevõistluses 
maakonna kõigi aegade edetabelis 
7164 punktiga 7. kohal. Tulemus 
aastast 2004.

Spordiajaloost leiame Tapa mehe 
Karl Laursoni nime, kes 1923. aastal 
tuli Eesti meistriks 5000 m jooksus 
ajaga 16.52,6. Jooks toimus Tapa 
staadionil. 1925. aastal jooksis ta 
10000 m ajaga 35.08,8 ning on 
tänapäevani maakonna kõigi aegade 
edetabelis 29. kohal. Oma saavutuste 
eest pälvis ta hüüdnime Lendav tapa-
lane. Areng jätkus Tallinna Kalevis, 
kus Laurson tuli kahekordseks (1926 

33.51,6 ja 1927 34.26,0) meistriks 
10000 m jooksus ja kolmekordseks 
meistriks (1925, 1926, 1927) 5000 
m jooksus. Parim aeg oli 16.11,2. 
1500 m jooksus tuli kaks meistritiitlit 
(1927 ja 1928), parim aeg 4.14,5. 
Tapalt on pärit ka Saara Teitelbaum, 
kelle Eesti rekord (1929) kaugushüp-
pes 5.42 püsis 24 aastat.

Hilisemast ajast on suurepärase 
sportlaskarjääri teinud Tapa Kesk-
kooli vilistlane Arvo Orupõld, kes 
tuli kuus korda Eesti meistriks 50 
km käimises. Isikliku rekordi püs-
titas ta 1976. aastal ajaga 4:15.14. 
Maakonna kõigi aegade edetabelis 
on Orupõld veel jooksumaratonis 
10. (2:20.59), 10000 m jooksus 26. 
(34.29,0) ja 3000 m takistusjooksus 
35. (10.14,2). Ta oli meistersportlane 
käimises ja suusatamises. Veteranieas 
oli Orupõld edukas treener Tamsalu 
AO Suusaklubis. Tema käe all tulid 
Tamsalu Gümnaasiumi suusatajad 
seitse korda Eesti Koolispordiliidu  
meistrivõistlustel võistkondlikus ar-
vestuses kolme parema hulka.

1997. aastal alustas tegutsemist 
Tamsalu Gümnaasiumi vilistlastest 
moodustunud Tamsalu Los Torose 
spordiklubi. Esimeseks korraldata-
vaks alaks valiti kümnevõistlus, mida 
viidi läbi ühe päevaga. Võistlus oli 

mõeldud amatööridele, osa said võtta 
kõik soovijad. Esimesele Tamsalu 
kümnevõistlusele kogunes 17 meest, 
võitjaks tuli Margo Kivila 4605 
punktiga. Kokku toimus 20 võistlust, 
tulemuse said kirja 138 meest.  Mar-
go Kivila tuli võitjaks üheksa korda. 
Parima tulemuse saavutas Karel Ees-
maa 5916 punktiga. Kõik 20 aastat 
osalesid Margo Kivila, Risto Rammul 
ja Rainer Tops. Maakonna kõigi 
aegade edetabelisse jõudsid Karel 
Eesmaa, Eiko Laine (5896). Margo 
Kivila (5322), Allan Aujärv (5200) 
ja Kaspar Raudla (5174). Ühepäeva 
kümnevõistlust on peetud näiteks ka 
Türil, kus Emeri Põllule kuuluv parim 
tulemus on 5254 punkti.

Endise Tamsalu valla parim saa-
vutus oli Eesti XIV suvemängudel  
III koht (932 punkti) 2011. aastal. 
Edukad olid Sirly Tiik (NVI) I ko-
haga kettaheites (34.29), II kohaga 
odaviskes (35.52) ja kuulitõukes 
(10.51); Evelyn Himma (NVI) oli 
1500 m jooksus III (5.34,27); noor-
test Triin Lait II odaviskes (43.72) ja 
Cätlin Okas II kettaheites (30.85). 
Meestest oli Meelis Veilberg (MV) 
3000 m jooksus II (10.32,43) ja 
Mathjas Veeremaa 1500 m jooksus 
III (4.24,79).

Tehkem sporti, siis oleme ka terved!                                            

Kergejõustikust Tapal ja Tamsalus
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REKLAAM JA TEATED

UUED VALLAKODANIKUD

ÕNNITLEME EAKAID

Margarita  Kirsip (Piisupi) 94 
Hilja  Virve (Tamsalu) 94 
Vaike  Ülesoo (Tapa) 94 
Karl  Einberg (Tapa) 94 

Ilmar  Kivisoo (Lehtse) 94 
Helju  Ainsar (Assamalla) 94 

Leontine  Ränk (Võhmetu) 94 
Niina  Hoolma (Tamsalu) 92 

Vaike  Kotkas (Tapa) 91 
Anna  Miil (Tamsalu) 91 
Harri  Kroon (Tapa) 91 

Jaan  Reiman (Tapa) 90 
Rayisa  Poderachova (Tapa) 90 
Valma-Irene  Kess (Patika) 90 

Riita  Mägi (Vajangu) 85 
Laine  Viitpoom (Tapa) 85 
Eino  Prosso (Karkuse) 80 

Valve  Pärn (Läste) 80 
Galina  Vorontsova (Tapa) 80 

Milvi  Voda (Tamsalu) 75 
Valentina  Dontšenko (Tapa) 75 

Marje  Kesküll (Tamsalu) 75 
Malle  Timak (Rägavere) 75 

Maimu  Kaegas (Tapa) 75 
Anne  Martsoo (Tapa) 75 
Aime  Tops (Tamsalu) 75 

Eku  Kruusamägi (Kursi) 75 
Ülo  Kaasik (Tapa) 75 
Vello  Hiiet (Tapa) 70 
Eha  Vilpuu (Läpi) 70 

Sirje  Tulaidan (Tamsalu) 70 
Ljudmila  Jakovenko (Tapa) 70 

Viivi  Kulo (Tapa) 70 
Sirje  Seliste (Jootme) 70 

Maria  Lopatyuk (Tamsalu) 70 
Sergey  Bachinskiy (Tamsalu) 70 

Toomas  Ranniit (Tapa) 70 
Mia  Augjärv (Tapa) 70 
Heiki  Loide (Tapa) 70 

Tapa Liikumispuudega Inimeste Ühing avaldab 
kaastunnet Helvi Kivinurmele 

KALLI ÕE surma puhul.

Ükski lill ei õitse liiga kaua,
tugev tammgi kukkuma kord peab.

Aeg lõpetuseks tõstab elusaua,
kuid millal - seda keegi meist ei tea.

MTÜ Tapa Liikumispuudega Inimeste Ühing

Mälestame 
RUDOLF SILDA, 

avaldame kaastunnet Riinale, 
Rihole, Reinule, Rainile.

Lehtse Keskuse 10 majarahvas

MEIE HULGAST ON LAHKUNUD

Pavel Bezruchenkov 12.07.1929-28.06.2020
Kalju Halg 17.06.1932-19.07.2020
Leo Tänavots 18.01.1935-19.06.2020
Tõnu-Jaak Kuuskmäe 9.03.1938-29.06.2020
Vello Olde 20.03.1940-1.08.2020
Mikhail Tkach 2.01.1951-1.08.2020
Mykhailo Tsikul 15.09.1952-25.06.2020
Rudolf Sild 26.10.1953-9.07.2020
Jaak Oja 30.12.1953-26.07.2020
Oleg Senin 10.02.1961-1.08.2020
Aarne Joonas 28.08.1962-10.07.2020
Evgeny Mereminskiy 30.01.1967-26.07.2020
Taavet Liias 23.02.1974-16.07.2020
Ilma Heinsar 3.09.1922-19.07.2020
Hilja Eedma 30.08.1924-18.07.2020
Vilma Samma 9.05.1926-9.08.2020
Johanna Jõgisaar 1.07.1927-8.08.2020
Valentina Moystus 2.02.1935-25.07.2020
Yanina Katlauskene 1.05.1935-3.08.2020
Elma Voolaid 17.08.1935-14.07.2020
Linda Püss 25.09.1935-28.06.2020
Vera Dmitrieva 20.09.1939-19.07.2020
Linda Meos 30.07.1941-17.07.2020
Ilse Voogla 12.01.1942-13.07.2020
Helily Kangur 22.03.1953-8.08.2020
Olga Tenjajeva 13.12.1958-30.07.2020

Ostan igas seisukorras 
SÕIDUKEID JA KAUBIKUID, 

võib remonti vajada! 
Tel 53092650

KORSTNAPÜHKIJA 
55604046

Müüa lõhutud küttepuud,
koorem 6 ruumi. 

Tel 56476346

AutoKäpp OÜ 
- autoremont ja hooldus
- summutite remont ja paigaldus
- õlivahetus
- varuosade müük ja tellimine

Väike 17, Tapa. Telefon 56503420
e-mail: kalleivainen@hot.ee

TAPA EHITUS OÜ 
teostab järgmiseid töid:

- Omaniku järelevalve
- Hoonete renoveerimine
- Katuste ehitamine
- Välisseinte soojustamine
- Vundamenditööd
- Duširuumide, saunade, kuuride ehitamine
- Aedade ehitamine
- Kiviterrasside ja puitterrasside ehitamine
- Siseviimistlustööd (siseruumide viimistlus, 

ehitamine)
Telefon 53437995  

meil info@tapaehitus.eu

Tapa valla ajaleht Sõnumed 
Pikk 15, Tapa Vallavalitsus.
Ajalehte saab lugeda www.tapa.ee. 
Toimetaja Alina Roditšenko  
e-post: alina.roditsenko@tapa.ee.  

Tapaskije Vesti toimetaja:  
Titania Tõlkebüroo- e-post: ajaleht@titania.ee 
Küljendaja Liina Kald – e-post: liina.kald@tapa.ee
Trükitud trükikojas Printall – 
Tala 4, Tallinn, tel 669 8400  

Trükiarv 6000. Leht ilmub üks kord kuus.
Kuulutuste vastuvõtt Alina Roditšenko, 
alina.roditsenko@tapa.ee, mobiil 5661 4432. 
Toimetusel on õigus kirju ja teisi kaastöid nende selguse 
huvides toimetada ning lühendada.

Müüa lõhutud küttepuid
 alates 30 cm kuni 3 meetrini välja.

tel 56460921

Merilin  Sööt
Sofia  Pille
Hanna Danielle Laud
Aleksandra  Tamuri
Lauren  Lanno
Sandriin  Kurusk
Anett Ami  Karm
Milana  Varavina
Victoria  Leemets

Brenet  Ivainen
Dominik  Pčelincevs
Ralf  Kütt
Sebastian  Tobreluts
Otto  Rumvolt
Sebastian  Vaikmäe
Cristian  Maksimtšuk
Ron Erik  Savinski
Dominic  Kruuser
Janelle  Järs

Soovin osta garaaži 
Tapale või Tamsallu 

tel 58076228

Üürin välja 2-toalise korteri 
Tamsalu linnas, Ääsi tänaval.

Info tel 56568783

Müüa valgusküllane peaaegu täielikult 
renoveeritud 4-toaline korter 

Tapal Valgejõe puiestee 8. 
Hind: 37 000€ 

Lisainfo saamiseks 
helista numbril 578 76 832 

Otsin õliküttekatla töölepanijat 
ja hooldajat Tapal, 55 618 941

Rendile anda kuni 1000m2 

FASSAADITELLINGUID PLETTAC SL 70
Tellingud asuvad Lehtses.

Transpordivõimalus. Hinnad soodsad.
Helistage 5046718 Eve

     TNP Konsultastioonid OÜ 

otsib:

• ÕDE  Pruuna mõisa hooldekodusse

      Päevane töö osalise koormusega. Võimalik 
kompensatsioon isikliku auto kasutamise eest. 

      Kui sul on avatud süda ja õe diplom  
helista tel: 58044050

      või saada cv: tnp.konsultatsioonid@gmail.com



Город Тапа отпраздновал 
свое 94-летие

В палатке волости были представлены макеты проекта центра города и жители волости смогли дать свою об-
ратную связь.

В воскресенье (9.08.20) на реке Валгейыги прошел традиционный ралли на каноэ.
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Фото Тийу Хейнсоо

Фото Станислава Гребенюка

2020/2021 учебный год в школах начинается 
1 сентября:

Тапаская гимназия
в 8:30 на центральной площади города Тапа
выступления ораторов, посвященные началу 

учебного года, и общее шествие к школе

Лехтсеская школа – в 9:00
Тапаская русская основная школа – в 9:00

Янедаская школа – в 10:00
Ваянгуская основная школа – в 10:00

Тамсалуская гимназия – в 11:00

Торжественное собрание по 
случаю начала учебного года

Пятничный день завершился 
музыкальным выступлением 
Тапаского городского оркестра 
(дирижер Прийт Рузалепп), в ка-
честве солистки выступала Сирет 
Туула, а ведущим концерта был 
Юрген Гансен.

В субботу, 8 августа, прово-
дился главный конкурс – сорев-
нование по бегу с препятствиями 
«Battle for Tapa», организованное 
Тапаским волостным спортив-
ным центром и спортклубом SK 
Stev (подробнее на стр. 2).

В этот раз также не остались 
без внимания публики домашние 
питомцы и такое традиционное 
мероприятие, как конкурс «Самая 
красивая собака-2020», в котором 
вместе со своими владельцами 
приняли участие 44 собаки (под-
робнее на стр. 3).

В первой половине этого авгу-
стовского дня была открыта па-
латка волостной управы, где пу-
блике были представлены макеты 
различных направлений, изго-
товленные в продолжение ар-
хитектурного конкурса для цен-
тральной части города, а также 
изучалось общественное мнение 
в отношении этих проектов. Жи-
тели города Тапа могли задать 
свои вопросы непосредственно 
волостному старейшине Рихо 
Теллю и волостному художнику 
Ээле Эхасоо. Непосредственное 
общение с жителями волости 
было очень позитивным опытом. 
«Мы обязательно будем продол-
жать эту практику и в следующие 
дни города», – сказал волостной 
старейшина Рихо Телль.

В пятницу и субботу была от-
крыта выставка в доме тапаского 

Союза обороны (Кайтселийта) 
«Тапаской пожарной охране 120 
лет». Иво Паулус, один из орга-
низаторов выставки, отметил, 
что выставка имела большой 
успех. «В пятницу здание быв-
шей пожарной части посетило 
около ста человек, а в суббо-
ту – триста», – сказал Паулус. 
Выставка родилась благодаря 
Эстонскому музею пожарной 
охраны и Тапаскому музею, а 
также сотрудничеству с Кайт-
селийтом.

На главной сцене в субботу 
выступали участники художе-
ственной самодеятельности во-
лости Тапа, Вячеслав Резничен-
ко и Биргит. Были объявлены 
призеры конкурса «Красивый 
дом-2020» (подробнее на стр. 
2), а также, поскольку весной 
из-за коронавируса были отме-
нены все мероприятия на День 
матери, также были награждены 
обладательницы титула «Хоро-
шая мать» Ээви Коппельманн и 
Катрин Пярл.

В качестве кульминации дни 
города Тапа завершились в 
воскресенье семейным днем 
на острове Валгейыэ. Прово-
дились различные соревнова-
ния, гонки на каноэ и турнир 
по волейболу. Тапаский клуб 
Тхэквондо продемонстрировал 
пришедшим свои умения под 
руководством тренера Алексея 
Преснецова. В традиционном 
ралли на каноэ на реке Валгей-
ыги в этот раз приняли участие 
шесть команд. Результаты: I 
место Йоонас Оха и Кристо 
Соиту, II место Ахти и Тайво, 
III место Хелен и Марек.

Во вторые выходные августа на 
улицах города Тапа собралось 
больше людей, чем обычно, по-
скольку благодаря мероприяти-
ям, посвященным дню рождения 
города, было много интересных 
конкурсов, была открыта увле-
кательная выставка об истории 
тапаских пожарников, а также 
открылись восемь домашних 
кафе. На этот раз волость не 
организовывала вечерние танцы, 
а только сотрудничала с местны-
ми заведениями общественного 
питания, чтобы жители могли 
насладиться праздником. «Мы 
рассмотрели целый ряд вариан-
тов, но в конце концов решили 
из-за повышенного риска рас-
пространения коронавируса 
отменить многолюдную танце-
вальную вечеринку», – объяснил 
волостной старейшина Рихо 
Телль.

В недавно построенном та-
паском велосипедном парке в 
пятницу проходил оживленный 
конкурс «Сессия на тапаском 
памп-треке 2020 года» (подроб-
нее в .“Sõnumed“ на стр. 3).

В пятницу вечером опреде-
лились лучшие среди 67 участ-
ников турнира по диск-гольфу 
(подробнее в .“Sõnumed“ на 
стр. 4).

Алар Терас организовал 
в тапаском доме культуры 
Kultuurikoda интерактивную 
викторину для знатоков истории 
города Тапа.



Старт Красной трассы бега с препятствиями.

Прекрасный сад семьи Новиковых.

Фото Таави Луйка
Фото Эле Эхасоо
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В субботу (8.08.2020) во второй 
раз был проведен бег с препят-
ствиями Battle For Tapa. В этом 
году на красной трассе (15 км) 
состязались 200 соревнующихся, 
на зеленой (5 км) – 150 человек, 
а в общей сложности состязания 
проводились в 18 соревнова-
тельных классах. Кроме того, 
в детском забеге (в двух сорев-
новательных классах) приняли 
участие в общей сложности 60 
детей. Детские забеги проводил 
Янар Сафронов.

Авторами идеи забега высту-
пили члены спортивного клуба 
STEV Александр Афанасьев и 
Анатолий Бученков. Реализо-
вать их идеи помог председатель 
Тапаского волостного собрания 
Максим Бученков, который так-
же и открывал это мероприятие 
в субботу. Главным организато-
ром мероприятия был Тапаский 
волостной спортивный клуб 
вместе со спортклубом SK STEV.

Дмитрий Окатов
Заместитель волостного 
старейшины / руководитель 
отдела развития

Прийт Хунт
Директор Тапаского волостного 
спортивного центра

Ээле Эхасоо
Волостной художник-
оформитель

Аво Меймер, 
пенсионер

Самый трудный в Эстонии бег 
с препятствиями 

был проведен в Тапа

Цель состязания заключалась в 
том, чтобы обеспечить участни-
кам моменты, полные адреналина 
и эмоций, которые запомнятся 
надолго. Уже в прошлом году 
среди участников забег неофици-
ально называли самым трудным в 
странах Балтии.

Процесс подготовки был слож-
ным, поскольку весной из-за 
коронавируса организационный 
комитет не был уверен в том, 
можно ли вообще будет прово-
дить это мероприятие. Один год 
заняло планирование, два месяца 
– подготовка, и один месяц ушел 
на интенсивное строительство 
трассы. В общей сложности было 
сооружено более 60 искусствен-
ных или естественных препят-

ствий разного уровня сложности. 
В этом году трассы были созданы 
еще более трудными, чтобы 
сделать их более интересными и 
для участников, и для зрителей. 
Кроме того, дождь, прошедший 
перед соревнованием, помог 
сделать прохождение трасс еще 
более трудным. Некоторые кана-
вы, оставшиеся на трассе, запол-
нились водой, из-за чего кое-где 
они даже стали непроходимыми. 
Организаторы также привлекли 
большое количество волонте-
ров (всего около 80 человек, из 
которых 40 волонтеров были 
призывниками первой пехотной 
бригады).

Уже в сентябре организаци-
онный комитет соберется вновь, 
чтобы определить время прове-
дения состязания в следующем 
году. Мы обещаем, что проек-
тировщики трасс поработают 
над тем, чтобы трасса стала еще 
более интересной.

Увидимся на поле боя!
Результаты:

Индивидуальный зачет Зеленой 
трассы
МУЖЧИНЫ
место имя и фамилия

1 Каспар Кукк
2 Каарел Моппель
3 Владислав Заров

МУЖЧИНЫ, 
15–17 лет

1 Форде Халлик
2 Эрик Лавров
3 Брент Янно

ЖЕНЩИНЫ
1 Люда Кангур
2 Хелена Веэльмаа
3 Ингрид Раяпуу

ЖЕНЩИНЫ, 
15–17 лет

1 Кармен Парийыги
2 Лаура-Лийз Ууссаар
3 Анетт Кари

КОМАНДА

1 Team EESTI 1 (ЭСТО-
НИЯ)

 

Никита Степанов; 
/ Эрик Починок; / 
Никита Бородаев; / 
Ренат Азнибакиев

Индивидуальный зачет Красной 
трассы
МУЖЧИНЫ

1 Йоозеп Таммемяэ
2 Кэрри Салусте
3 Майдо Хермсалу

ЖЕНЩИНЫ
1 Мерилин Юрисаар
2 Элери Хирв
3 Катре Аннус

МУЖЧИНЫ, 45 
и более лет

1 Олар Петерселль
2 Яанус Юхансон
3 Юри Яхнсон

ЖЕНЩИНЫ, 
45 и более лет

1 Маргит Мянник

Боевые пары Красной трассы
Военный 
вариант
М / M

1 Александр Лассь / 
Таави Сельдер

М / Ж
1 OCR Estonia

Райн Восман / Кри-
ста Ялаяс

Ж / Ж

1
Женское опол-
чение, Ярваская 
община
Вивика Барнабас / 
Майли Антонс

Гражданский 
вариант
М / M

1 KampTäiestiVigaseid
Тынис Каськ / Вель-
мар Пийбелехт

М / Ж

1 Анни Курк и Калев 
Арбус

Ж / Ж

1 Раквереский клуб 
ориентирования
Келли Вильдек / 
Лийз-Марии Казо

Команды Красной трассы
Военный 
вариант
МУЖЧИНЫ

1 Скаутский батальон
Сандер Кабур / Владимир Колотыгин / Брейт Просс / Армо 
Люйтсепп / Тынис Тоом / Ренеэ Узар

СМЕШАННЫЙ 
СОСТАВ

1 Вируская тюрьма
Айн Анслан / Вадим Чернышов / Герт Вийоль / Микк Аль-
терманн / Марк Дорошенко / Андра Ахо

Гражданский 
вариант
МУЖЧИНЫ

1 Tallinn CrossFit
Тыну Силлаотс / Андрес Якобсон / Андрус Ляэне / Данель 
Фрайберг / Райн Коппель / Ерлан Ахметов

Тапаская волостная 
управа организовала 
ежегодный благотво-
рительный волостной 
конкурс «Красивый 
дом», в рамках кото-
рого будут поощрять-
ся граждане волости, 
приложившие много 
усилий к тому, чтобы 
украсить свои жилища. 
Этих замечательных 
людей мы будем от-
мечать в четырех кате-
гориях, однако в этом 
году наблюдательные 
люди присылали нам 
данные кандидатов 
только в категории 
«частные дома».

«Красивый дом 2020» 
в волости Тапа

Призерами этого года стали
В категории «Частные дома»:
Семья Новиковых, Амблаское 

ш., 41, Тапа, волость Тапа, Ляэ-
не-Вирумаа; 

Семья Ломп, ул. Койду, 21, Там-
салу, волость Тапа, Ляэне-Вирумаа;

Благодарственными письмами 
были отмечены:

Сильви Кивистик, ул. Пикк, 
91, Тапа, волость Тапа, Ляэне-Ви-
румаа; 

Семья Силоновых, ул. Койду, 
6, Тамсалу, волость Тапа, Ляэ-
не-Вирумаа.

Чествование лучших благоу-
строителей волости Тапа произ-
водилось в рамках Дней города 
Тапа в субботу, 8 августа, когда 
волостной старейшина Рихо 

Телль вручил призерам почетные 
грамоты и небольшие премии.

Мы по-прежнему ждем сооб-
щений о красивых приусадебных 
садах. Если вы заметили какие-ни-
будь красивые примеры сада, про-
странства вокруг общественного 
или производственного здания, 
группы зданий, деревни или части 
деревни, улицы либо иного объ-
екта, просим сообщить об этом 
в Тапаскую волостную управу – 
тогда мы сможем поощрить этих 
замечательных людей. О красивых 
приусадебных садах просим сооб-
щать нам по адресу электронной 
почты eele.ehasoo@tapa.ee или в 
письменном виде по адресу Та-
паской волостной управы: Tapa 
Vallavalitsus, Pikk 15, Tapa 45106.

МНЕНИЕ ЧИТАТЕЛЯ

Только целостное обновление за-
метно продлит срок пригодности 
дома для жилья. Если многоквар-
тирный дом станет более совре-
менным, устойчивым и безопас-
ным, это будет хорошим подарком 
и для Ваших детей. Ожидаемый 
рост цен и ожидаемое увеличение 
квартирных плат должно быть по-
водом для озабоченности жителей, 
проживающих в нереновирован-
ных многоквартирных домах.
Возможная польза от целост-
ной реконструкции дома скла-
дывается из нижеследующего: 
1. Срок пригодности дома для 
жилья удлиняется как минимум 
на 50 лет.
2. Безопасность дома улучшается.
3. Дом становится более совре-
менным.
4. Внутренний микроклимат дома 
улучшается.
5. Уменьшается возможность воз-
никновения плесневых грибков.
6. Одновременно выполнять стро-
ительные работы безопаснее и 

экономнее.
7. Возникает возможность автома-
тического наблюдения и управле-
ния техническими системами.
8. Одновременное выполнение 
строительных работ дает возмож-
ность проще избегать дорогостоя-
щих переделок.
9. Продолжительность отопитель-
ного сезона сокращается.
10. Растет отпускная цена квартир.
11. Уменьшаются эксплуатацион-
ные расходы дома.
12. Уменьшаются  расходы на ото-
пление.
13. Уменьшается употребление 
электроэнергии.
14. Заблаговременная реновация 
опережает рост цен.
15. Обслуживать займ через одно 
кредитное предприятие проще.
16. Ценность полученного займа 
уменьшается из-за инфляции.
17. Пособия на проведение ренова-
ции на сегодняшний день выплачи-
вается в размере до 50 процентов. 
18. Безопаснее будет и на окружаю-
щей территории вокруг дома.

Проведение целостной рено-
вации – сложный процесс для 
товариществ, но позитивный ре-
зультат приносит удовлетворе-
ние именно владельцам квартир. 
 

Реновация многоквартирного 
дома – хорошая ли это идея 



Победители специальной премии «Ребенок и собака».

Реэна Кёрфи

Фото А. Йыхвика

Фото из личного архива
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Алина Родиченко
НКО «Тапаский союз  
владельцев собак»

Алари Кирт
Избирательный союз 
«Валгейыги»

На этот раз конкурс среди собак 
проводился в традиционном 
месте (позади Тапаской русской 
основной школы), однако к ка-
тегориям предыдущих лет также 
добавился и один специальный 
приз «Ребенок и собака». По-
скольку вследствие коронавируса 
почти всем учреждениям мира 
пришлось урезать свои расходы, 
в этот раз конкурс проводился 
не на самой свежепостриженной 
площадке, и трава была выше 
обычного уровня, к которому 
мы привыкли. Тем не менее, в 
основном участники отнеслись к 
этой ситуации с пониманием. Как 
организаторы мы ценим в этом 
конкурсе именно то, что владель-
цы собак могут собраться вместе и 
пообщаться между собой, а также 
и незнакомые собаки могут соци-
ализироваться без разделяющего 
забора.

Мы благодарим всех участни-
ков и всех тех, кто давал хорошие 
рекомендации!

Конкурс состоялся благодаря 
поддержке Тапаской волостной 
управы и спонсоров (НКО «Нуж-
дающиеся в помощи животные» в 
волости Тапа, Lappa Paws и ShaDe 
Dogwear). Также мы выражаем 
свою благодарность членам жюри 
Лейли Канг и Михаилу Степину, 
которые продержались вместе с 
нами в течение этого жаркого дня!

НКО «Тапаский союз вла-

дельцев собак» по-прежнему при-
глашает присоединяться к себе 
активных членов, вместе с кото-
рыми можно было бы вести ин-
формативную работу и развивать 
деятельность союза.

Дополнительной информаци-
ей о союзе поделятся: 

Алина Родиченко 56614432
Пирьо Катманн 53585798
Марина Лозовски 58051303

«Самая красивая собака 2020»

Как ты пришла к валянию из 
шерсти? 

Когда я училась художествен-
ной обработке текстиля в ху-
дожественной школе «Паллас», 
мы ознакомились со многими 
различными техниками – от 
росписи по шелку до гобелена. 
С валянием из шерсти я впервые 
соприкоснулась, учась в Хель-
синки в качестве студента по 
обмену. Это была так называемая 
«любовь с первого взгляда» – до 
сегодняшнего дня меня очаровы-
вает разнообразие этой техники. 
Более углубленно этой техни-
кой я занималась в последние 
десять лет, проживая на хуторе 
Орувески.

Что для тебя является источ-
ником вдохновения? 

На нас волей-неволей воздей-
ствует окружающая нас среда, 
и поэтому чрезвычайно важно 
то, чем мы окружаем себя, и к 
чему приспосабливаемся. Самым 
большим моим источником 
вдохновения всегда была при-
рода, и меня очаровывают все-
возможные структуры, встречаю-
щиеся в природе. Также техника 
валяния из шерсти предоставляет 
бесконечные возможности для 
различных игр с поверхностями 
и формами. Таким образом, в 
моих настенных произведениях 
из текстиля есть много фрагмен-
тов, моментов и чувств из мест-

ной природы, но и, конечно же, 
из той точки в моих собственных 
поисках, в которой я нахожусь. 
Частично я использую в своей 
работе и шерсть специальных 
шерстяных пород овец, которые 
мы выращиваем на своем хуторе. 

Ваши работы побывали на 
нескольких выставках, как в на-
шей стране, так и за рубежом? 

Да, за последние года мои на-
стенные произведения из тексти-
ля побывали на различных вы-
ставках по всей Эстонии. Весной 
Финская ассоциация по валянию 
из шерсти Filtti в Ямса организо-
вала выставку «Трехмерность», 
куда приглашались и эстонские 
мастера валяния из шерсти че-
рез Союз эстонского народного 
искусства и ремесел. На этой 
выставке я была представлена 
тремя работами. Последней 
же выставкой стала выставка 
«Калейдоскоп», организованная 
Международной ассоциацией 
мастеров валяния из шерсти, на 
которую также было отобрано и 
мое последнее настенное произ-
ведение из текстиля «Свобода». 
Из-за ситуации, происходящей 
в настоящий момент в мире, обе 
эти выставки проводились в ре-
жиме онлайн. 

Каковы ваши дальнейшие 
планы?

В настоящее время я собираю 
идеи для работ, предназначен-
ных для следующей выставки. 
Я считаю, что для собственного 
творческого развития необходи-
мо постоянно двигаться вперед 
небольшими шажками. Если вы 
занимаетесь чем-то, что затра-
гивает вашу душу, и выполняете 
работу с душой, то возможно всё.

НАШИ ЛЮДИ

Имя: 
Реэна Кёрфи

Откуда:  
Поркуни

Председатель волостного собра-
ния в своем июньском обзоре (Та-
паские Вести, июнь 2020 г., статья 
«Май в волостном собрании» М. 
Бученкова) о происходящем в 
волостном собрании уже вышел 
за все рамки приличия, когда 
он описал дискуссию о плане 
обслуживания дорог волости, 
произошедшей в волостном 
собрании, утверждая, что «Ала-
ри Кирт предложил отложить 
принятие документа еще на один 
месяц, дабы иметь возможность 
этот документ изменить, и его 
сторонники эту идею поддержа-
ли. Будем надеяться, что у них 
есть действительно значимые 
предложения по изменению, ведь 
в противном случае придется объ-
яснить жителям, почему работы 
по реконструкции шоссе Пайде 
(Тамсалу) и бульвара Ыхту (Тапа) 
начнутся на месяц позже».

А вот реальная хронология:
Заседание волостного собра-

ния состоялось 1.06.2020, при 
этом тендер по бульвару Ыхту 
был объявлен 20 мая 2020 года, 
а по Пайдескому шоссе в Тамса-
лу – 25.03.2020. Таким образом, 
первое утверждение председате-

ля волостного собрания, что по 
вине оппозиции работы начнутся 
месяцем позже, никоим образом 
не соответствуют истине. В таком 
случае невольно возникает вопрос, 
почему председатель волостного 
собрания разводит демагогию, то 
есть лжет. Либо он не в курсе того, 
что происходит в волости, либо 
же он намеренно утверждает это 
жителям волости, пытаясь показать 
в своей статье, как плохи пред-
ставители оппозиции, и как мы 
препятствуем развитию волости. 
В своих статьях, публиковавшихся 
в волостной газете, я неоднократ-
но обращал внимание на такой 
образ поведения председателя 
волостного собрания – так посту-
пать несолидно, неуважительно и 
недостойно. Подходит ли человек, 
ведущий себя таким образом, в 
качестве председателя волостного 
собрания? Как мы можем доверять 
человеку, который лжет всем, выда-
вая, как говорится, черное за белое, 
а белое – за черное?

Оппозиция всегда поддержива-
ет решения, касающиеся развития 
волости, если они корректно 
подготовлены, а также понятно 
разъяснены и оговорены. Проект 
плана обслуживания дорог был 
представлен в волостное собрание 
для принятия в мае, чтобы мы 
приняли его 1 июня. И это тогда, 
когда, согласно здравому смыслу, 

давно надо было бы строить до-
роги, а не только решать, какие 
дороги делать, и в каком объеме. 
В действительности, все заплани-
рованные на 2020 год работы по 
строительству и ремонту дорог 
были уже начаты. Поэтому, и 
частично из-за нажима на членов 
волостного собрания, с тем чтобы 
непременно и немедленно при-
нять план обслуживания дорог, 
оппозиция и проголосовала за 
второе чтение. Председатель и 
заместитель председателя волост-
ного собрания пытались повлиять 
на членов собрания, присутство-
вавших на заседании, с тем чтобы 
те всенепременно проголосовали 
за принятие, тем самым лишив со-
брание возможности демократич-
но обсудить проект и внести свои 
предложения по его изменению. 
Волостное собрание не может 
быть только местом принятия ре-
шений – это место для дискуссий 
и обмена идеями. 

И я в очередной раз должен 
признать, что, в отличие от преды-
дущего периода, во время «новой 
власти» критика, написанная про 
человека, не передается критикуе-
мому для комментирования. Ранее 
критикуемого всегда просили дать 
комментарий. Я очень надеюсь, 
что это не намеренная политика 
наших волостных руководителей, 
а просто небрежность. 

Мастер-класс по демагогии

Тапаская школа музыки и искусства организует 
дополнительные пробы для поступления на 

музыкальное отделение. Пробы будут проходить 26 
августа в Тапа и 27 августа в Тамсалу (в гимназии), 

начало в обоих местах – в 17:00. 
Несколько свободных мест еще есть на следующих 
специальностях: 
Аккордеон – общий рейтинг в Тапа и Тамсалу. 
Флейта – в Тапа. 
Кларнет, саксофон, туба, тромбон, флейта – в Тапа и 
Тамсалу. 
Фортепиано – в Тапа и Тамсалу. 
Гармонь – в Тапа. 
Мандолина – в Тапа. 
Труба – в Тапа.  

На художественном отделении все места заполнены,  
но вы можете сообщить нам о своем желании поступить.  

Тогда вы будете добавлены в так называемую «очередь».  
Дополнительную информацию можно найти на школьном сайте 

www.tapamuusikakool.ee

Дополнительные пробы на 
музыкальном отделении

ТАПАСКАЯ ВОЛОСТНАЯ СПОРТИВНАЯ ШКОЛА
tapasport.ee/tapavallaspordikool/

с сентября приглашает на обучение
учеников в возрасте от 7 до 19 лет

Тамсалу: лыжи, плавание, хоккей в зале,  
легкая атлетика и футбол

Тапа: гандбол, борьба, хоккей в зале, футбол, 
ориентирование и общефизическая подготовка

Янеда: хоккей в зале

ТВСШ (TVSK)
Тапаская волостная спортивная школа
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ИНФОРМАЦИЯ ВОЛОСТНОЙ УПРАВЫ И ВОЛОСТНОГО СОБРАНИЯ

Максим Бученков, 
председатель Тапаского 
волостного собрания

Было принято решение пред-
ставить в волостное собрание 
следующие проекты:

- Внесение изменений в «Поря-
док финансовой поддержки обра-
зования по интересам и участия в 
деятельности по интересам».

- «Инициирование внесения 
изменений в распределение засе-
ленности» (объединение поселка 
Сяэзе и города Тамсалу).

- «Порядок организации школь-
ного транспорта и возмещения 
расходов на него».

Закупки:
- Были утверждены результаты 

государственной закупки «Проек-
тирование уличного освещения в 
волости Тапа».

- Были утверждены основопола-
гающие документы, а также было 
принято решение организовать 
государственную закупку «Ре-
конструкция игровой площадки 
детского сада Pisipõnn». 

- Были утверждены результаты 
государственной закупки «Рекон-
струкция бульв. Ыхту». 

- Были утверждены результаты 
малой закупки «Строительство 
игровой площадки в тамсалуском 
парке из 100 дубов».

- Были утверждены результаты 
малой закупки «Адаптация поме-
щений II этажа здания по адресу 
ул. Ноорузе, 2, для групп детского 
сада».

- Были утверждены результаты 
малой закупки «Реконструкция 
уличного освещения в городе 
Тамсалу».

- Были утверждены результаты 
малой закупки «Нанесение покры-
тия на дороги и улицы волости 
Тапа в 2020 году».

- Были утверждены результаты 
малой закупки «Строительство 
деревянного павильона в деревне 
Рабасааре». 

- Были утверждены результаты 
государственной закупки «Ре-
конструкция игровых площадок 
детского сада Pisipõnn».

- Были утверждены результаты 
малой закупки «Реконструкция 
игровых площадок в поселке Сяэзе 
и в городе Тапа на ул. Ыуна».

- Были утверждены результаты 
малой закупки «Работы по восста-
новлению асфальтового покрытия 
на парковке Тапаской гимназии».

- Были утверждены результаты 
малой закупки «Ремонтные работы 
в тамсалуском детском саду Krõll».

- Были утверждены результаты 
малой закупки «Ремонт помеще-
ний Тапаского волостного спор-
тивного центра».

- Были утверждены результаты 
государственной закупки «Частич-
ная реконструкция двора детского 
сада Vikerkaar».

- Были утверждены результаты 
малой закупки «Мебель для тапа-
ского детского сада Pisipõnn». 

- Были утверждены результаты 
малой закупки «Составление де-
тальной планировки земельных 
единиц, расположенных в городе 
Тапа по адресу Пайдеское ш., 14, 
и ул. Спорди, 8, а также прилега-
ющей территории».

- Были утверждены результаты 

государственной закупки «Уче-
нические линии волости Тапа в 
2020/2021 учебном году».

- Были утверждены результаты 
малой закупки «Тренажеры Тапа-
ского спортивного центра».

- Были утверждены осново-
полагающие документы, а также 
было принято решение органи-
зовать государственную закупку 
«Частичная реконструкция двора 
детского сада Vikerkaar».

Прочее: 
- Было принято решение выста-

вить на публичную демонстрацию 
«План управления отходами воло-
сти Тапа в 2021–2026 гг.».

- Были утверждены результаты 
письменного аукциона (ул. Депоо, 
3, город Тапа).

- Были утверждены список для 
продажи арендных площадей и 
спортивного инвентаря Тапаского 
волостного спортивного центра, а 
также цены на них.

- Волостная управа была уве-
домлена о составлении шумовой 
карты.

- Были утверждены результа-
ты оценки тура ходатайств по 
программе для малонаселенных 
районов на 2020 год. 

- Была инициирована детальная 
планировка земельных единиц, 
расположенных в городе Тапа 
по адресу Пайдеское ш., 15, и ул. 
Спорди, 8, а также прилегающей 
территории. 

- Были утверждены результаты 
письменного аукциона по объекту 
недвижимости по адресу ул. Кюн-
ка, 6, город Тапа, волость Тапа.

- Было принято решение вы-
делить пособие объединению по 
молодежной работе из бюджета 
волости Тапа на 2020 год.

- Была утверждена выигравшая 
в тендере оферта на выполнение 
работ по разметке дорожного по-
крытия, а также для изготовления, 
установки и работ по техниче-
скому обслуживанию дорожных 
знаков.

- Была утверждена выигравшая 
в тендере оферта на выполне-
ния работ по насыпке гравия на 
дорогах с гравийным покрытием 
волости Тапа.

- Были утверждены результаты 
конкурса «Красивый дом» 2020 
года.

- Был одобрен отчет по проекту 
«Канализация в Аруни» в рамках 
программы для малонаселенных 
районов.

- Было дано разрешение на 
организацию мероприятий (День 
эстонских лошадей-тяжеловозов, 
Сессия на тапаском памп-треке 
2020 года, танцевальный вечер 
дней города Тапа в тапаском ка-
фе-пиццерии Pitsakohvik).

- Было принято решение на-
значить представителем комиссии 
по приемке работ по благоустрой-
ству гравийного карьера Lasila 
III специалиста по окружающей 
среде Тапаской волостной управы 
Майлис Айлинг.

- Было принято решение вы-
делить деньги на дотацию дея-
тельности в социальной сфере из 
бюджета на 2020 год.

Решения заседаний 
волостной управы в период 

с 17.06.2020 по 05.08.2020

Инициирование детальной планировки 
земельных единиц, расположенных в городе Тапа по адресу 

Пайдеское ш., 14, и ул. Спорди, 8, а также прилегающей территории

Тапаская волостная управа своим распоряжением № 353 от 1.07.2020 г. инициировала 
детальную планировку земельных единиц, расположенных в городе Тапа по адресу Пайдеское 

ш., 14 (кадастровый признак 79201:001:0207), и ул. Спорди, 8 (кадастровый признак 
79001:001:0338), а также прилегающей территории. Цель составления детальной планировки 

состоит в строительстве спортивного комплекса с бассейном.

В настоящее время идет составление детальной планировки бассейна. После завершения эскиза 
будут производиться публичные демонстрация и обсуждение детальной планировки.

Тапаская волостная управа заранее информирует общественность о времени и месте публичных 
демонстрации и обсуждения детальной планировки.

Тапаская волостная управа

Повестка июньского волостного 
собрания была насыщена важны-
ми решениями.

Так как в городе Тапа сейчас 
обсуждается очень много тем, 
связанных с архитектурой и пла-
нированием центра города и 
место постройки бассейна – мы 
пригласили специалиста в этой 
сфере. Карин Бахман – известная 
в Эстонии ландшафтный архитек-
тор, которая участвовала в различ-
ных проектах в том числе и в Тапа. 
Мы попросили ее высказать свое 
мнение по поводу двух рассматри-
ваемых на тот момент вариантов 
постройки бассейна. Для нее пред-
почтительным оказался вариант 
строительства на стадионе. Также 
она отметила, что территория это-
го участка очень большая и есть 
возможность превратить это место 
в настоящий центр притяжения 
для горожан. Она посоветовала 
очень внимательно отнестись 
к архитектурному решению по 
постройке здания и подумать о 
ландшафтном проектировании 
участка. Добавлю, что на данный 
момент место постройки выбрано 
и началась детальная планировка 
территории стадиона.

Следующим вопросом мы об-
судили выдачу управе разрешения 
на проведения конкурса по закупке 
услуг использования бассейна. 
Другими словами, волостное 
собрание приняло решение га-
рантировать будущему инвестору 
200 000 евро в год на протяжении 
10 лет. В пояснительной записке 
также указано, что и министерство 
обороны со своей стороны гаран-
тирует закупку услуг в объеме 250 
000 евро в год. Главный вопрос 
на данный момент – достаточ-
на ли эта сумма для инвестора? 
Это покажет конкурс, который 
управа планирует провести в на-
чале осени. Очень отрадно, что у 
шести присутствующих на этом 
собрании депутатов за последние 
несколько лет поменялось мне-
ние о необходимости постройки 
бассейна и в итоге решение было 
принято 17 голосами ЗА при од-
ном воздержавшемся. 

Следующим решением мы при-
няли обсуждаемый более полутора 
лет план развития образования 
и молодежной работы волости. 
Три важные, если не сказать 
больные темы, всегда были в цен-
тре дебатов по этому документу. 
Закрытие школы Ваянгу, объеди-
нение ступеней основной школы 

в городе Тапа и объединение двух 
гимназических ступеней в Тапа 
и Тамсалу. На данный момент 
окончательного решения по этим 
пунктам в документе нет, есть 
договоренность - составить план 
действия и принять соответствую-
щие решения в 2021 году.

Череда ключевых решений 
продолжилась принятием до-
полнительного бюджета волости 
этого года. Пандемия 2020 года 
начинает оказывать влияние на 
наш бюджет. Мы прогнозируем 
уменьшение поступлений от по-
доходного налога из-за кризиса 
на 500 000 евро. Несмотря на это 
бюджет, в итоге, оказался пози-
тивным. Позитивным в смысле 
возможности сделать дополни-
тельные инвестиции в различные 
объекты и все это благодаря под-
держки, 1 350 000 евро дополни-
тельно выделило государство. На 
эти деньги будет сделано:

460 000 евро - ремонт дорог 
(ш Пайде в Тамсалу и ул. Ыхту в 
Тапа и др.)

300 000 евро - ремонт прогу-
лочных зон и аттракционов в трех 
детских садах г. Тапа

100 000 евро – реконструкция 
уличного освещения в Тамсалу

85 000 евро – дополнительно 
на завершение реконструкции 
школы Янеда

Помимо этих больших инве-
стиций будут выполнены идеи, 
занявшие в ходе голосования по 
«народному бюджету» в этом году 
второе и третье место (детская пло-
щадка в парке 100 дубов и ремонт 
замка Янеда), а также отремонти-
рована детская площадка в Сяясэ.

Следующим пунктом повестки 
был план по обслуживанию и 
ремонту дорог и улиц волости. 
Стоит отметить, что благодаря 
действиям оппозиции его при-
нятие было отложено на месяц. 
В этот раз с большим перевесом 
решение было принято. Самые 
большие инвестиции уже были 
отмечены мной в предыдущем аб-
заце (ш. Пайде и ул. Ыхту). Дебаты 
среди депутатов развернулись 
вокруг переноса сроков постройки 
пешеходно-велосипедных доро-
жек между Уудекюла и Поркуни, 
а также в Янеда. Уверяю читате-
лей – важность этих объектов мы 
понимаем и непременно вернемся 
к этой теме в ходе обсуждения 
бюджетной стратегии этой осе-
нью. Именно там будет решаться 
вопрос, когда можно будет при-
ступить к постройке этих дорожек.

После обсуждения дорожного 
строительства мы выбрали нового 
председателя образовательной 
комиссии. На этот ответственный 

пост была избрана Эне Аугасмяги. 
Ее заместителем утвердили Айви 
Муст, которая одновременно с 
оглашением результатом подала за-
явление об уходе с поста вице-пред-
седателя социальной комиссии.

После перерыва мы перешли 
к обсуждению системы централь-
ного отопления в городе Тапа. На 
этом решении волостного собра-
ния остановлюсь поподробнее, 
так как на момент выходы данной 
статьи произошли определенные 
события. Во-первых, фирма, ко-
торая уже десять лет производила 
и управляла распределительной 
сетью подала на волость в суд. 
Для информации читателю – та-
ких исков уже набралось четыре. 
Во-вторых, последовала волна 
интереса от государственных СМИ 
к этому вопросу. В-третьих, вышла 
статья одного депутата парламента, 
избранного от Ида-Вирумаа, не 
имеющего никаких точек сопри-
косновения с нашей волостью, 
но посчитавшего необходимым 
раскритиковать наше решение. Для 
нас все эти события не стали сюр-
призом, так как мы видели стиль об-
щения этой фирмы, да и что можно 
ожидать от бизнесменов, когда их 
лишают возможности единолично 
решать все вопросы, связанные с 
поставкой тепла в нашем городе. 
Если кратко сформулировать суть 
решения то, мы вернули себе право 
быть хозяином распределительной 
сети, назначив оператором пред-
приятие Тапа Веси. Очень важный 
момент – волостное собрание не 
стало политизировать этот вопрос, 
приняв решение единогласно. От 
имени коалиции хотел бы поблаго-
дарить представителей оппозиции 
за этот поступок. 

После этого мы своим реше-
нием выразили мнение по ше-
стому карьеру Малева. Собрание 
посчитало необходимым ввести 
ограничения по времени прове-
дения работ.

Также мы выразили согласие с 
заявкой по расширению террито-
рии разработки торфа в районе 
деревни Куру. 

Два последующих пункта ка-
сались молодежного волостного 
собрания. Был изменен устав и 
утвержден порядок выборов. По 
плану новый состав должен быть 
избран в начале осени этого года.

Последним пунктом повестки 
стало утверждение нового состава 
комиссии по бюджету и развитию. 
Теа Вялк и Лилли Стрынадко выш-
ли из состава комиссии. Новыми 
членами стали Янар Сафронов и 
вновь избранная председателем 
образовательной комисси Эне 
Аугасмяги.

Июнь в волостном собрании
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Тапаская волостная управа

Тапаское волостное собрание в 
своем решении № 186 от 22.06.2020 
решило организовать передачу, 
распределение и продажу тепловой 
энергии потребителям тапаского 
городского региона центрального 
отопления начиная с 1.08.2020 г. 
через сетевое предприятие Tapa Vesi 
OÜ, на 100% принадлежащее воло-
сти Тапа, и предоставить компании 
Tapa Vesi OÜ исключительное право 
на управление сетью центрального 
отопления тапаского городского 
региона центрального отопления, 
которое включает в себя развитие 
сети центрального отопления, ее 
расширение, подключение новых 
потребителей, организацию конкур-
сов на закупку тепла и прочие адми-
нистративные вопросы. Волостное 
собрание решило установить в 
качестве сетевого региона и региона 
деятельности компании Tapa Vesi 
OÜ тапаский городской регион 
центрального отопления. Таким об-
разом, с 1.08.2020 в тапаском регионе 
центрального отопления производ-
ство и распределение / продажа 
тепла потребителям разделены: 
теплоснабжающим предприятием 
выступает компания N.R. Energy 
OÜ, а сетевым предприятием – Tapa 
Vesi OÜ. Причиной этому является 
окончание договора аренды трубо-
проводов центрального отопления 
31.07.2020.

В плане развития теплового хо-
зяйства волости в отношении трубо-
проводов центрального отопления 
Тапа сказано, что теплопроводы 
тапаского региона центрального 
отопления, находящиеся в соб-
ственности волости Тапа, следует 
и далее оставить в собственности 
волости, и что можно продолжить 
долгосрочную сдачу теплосети в 
аренду пользования теплоснабжа-
ющему или сетевому предприятию. 
Другим вариантом является передача 
теплопроводов компании, принадле-
жащей волости, с назначением этой 
компании сетевым предприятием. 
При этом стратегически важно, что-
бы дальнейшее развитие сети цен-
трального отопления (строительство 
новых трубопроводов) организовы-
валось компанией, принадлежащей 
волости Тапа.

В соответствии с Законом об 
организации местного самоуправле-
ния, каждая волость и каждый город 
имеют полное право и одновремен-
но обязаны организовывать оказание 
различных услуг (включая тепловое 
хозяйство) таким способом, который 
считается целесообразным и наибо-
лее выгодным для местных жителей. 
Закон об организации местного 
самоуправления уточняет: Местное 
самоуправление – это закрепленное 
в Конституции право, способность 
и обязанность демократически об-
разованных органов власти единицы 
самоуправления (волости или горо-
да) самостоятельно и на основании 
законодательства организовывать 
вопросы местной жизни и управ-
лять ими, исходя из правомерных 
потребностей и интересов жителей 
волости или города, а также с учетом 
особенностей развития волости 
или города. Таким образом, каждое 
местное самоуправление, оказывая 
услуги местным жителям, само ре-
шает, как это организовать: либо 
делать это самостоятельно, либо 

О центральном отоплении в Тапа
закупая услуги на стороне. По той 
причине, что иногда бывает трудно 
найти поставщика той или иной 
услуги, или же услуга, предлагаемая 
частным предприятием, не подходит 
волости, местные самоуправления 
решили создать предприятия со 
своим 100%-ным долевым участием.

В то же время тапаское теплоснаб-
жающее и бывшее сетевое предпри-
ятие N.R. Energy OÜ начало требо-
вать продления договора аренды 
трубопроводов центрального ото-
пления без тендера на следующие 
12 лет. Причем, помимо этого, N.R. 
Energy OÜ начало считать тапаские 
трубопроводы центрального ото-
пления совместной собственностью 
волости Тапа и N.R. Energy OÜ.

Точка зрения Департамента кон-
куренции и Министерства финансов 
заключается в том, что волость Тапа 
не имеет права продлевать договор 
аренды, но при этом должна органи-
зовать тендер для закупки для поиска 
нового арендатора или организовать 
услугу сетевого предприятия, при-
надлежащее волости. Волостное 
собрание и приняло решение делать 
это через предприятие Tapa Vesi OÜ.

В пользу Tapa Vesi OÜ говорит 
то, что у него имеются соответству-
ющие ноу-хау и опыт, касающиеся 
данной сферы деятельности, а также 
оно хорошо известно как партнер. 
Tapa Vesi OÜ имеет полный обзор 
трубопроводов в тапаском регио-
не центрального отопления. Tapa 
Vesi OÜ участвовала в реконструк-
ции трубопроводов центрального 
отопления в тапаском регионе 
центрального отопления, а также в 
разработке планов развития тепло-
вого хозяйства, и трубопроводы цен-
трального отопления принадлежат 
этой компании.

Жизненно важно, чтобы волост-
ное собрание и волостная управа 
имели возможность следить за 
функционированием стратегиче-
ской сферы деятельности и контро-
лировать ее. Tapa Vesi OÜ на 100% 
принадлежит волости Тапа, и все его 
руководящие органы назначаются 
местным самоуправлением. Таким 
образом, всё вышесказанное обе-
спечивает возможность абсолютной 
прозрачности организации данной 
сферы деятельности, а также воз-
можность контроля за ней.

При этом целесообразно пре-
доставить Tapa Vesi OÜ исключи-
тельное право на управление сетью 
центрального отопления в тапаском 
городском регионе центрального 
отопления. Это подаст как госу-
дарственным органам, так и обще-
ственности четкий сигнал о том, 
что развитием тапаского региона 
центрального отопления занима-
ется местное самоуправление через 
компанию Tapa Vesi OÜ. Местное 
самоуправление сможет напрямую 
получать информацию об организа-
ции конкурсов закупки тепла в целях 
обеспечения открытости и прозрач-
ности, а также экологической устой-
чивости и экономности, а также воз-
можно появление конкуренции для 
производства, что, в свою очередь, 
сделает цену более благоприятной 
для потребителя. Также можно 
будет оценивать уместность всех 
ходатайств о подключении. Граница 
между производителем и сетевым 
предприятием будет ясной и про-
зрачной, и выяснится реальная цена, 
запрашиваемая производителем. 
Происходящее в сфере теплового 
хозяйства будет под контролем во-

лости и не будет исходить из воли 
той или иной компании.

Ситуация, при которой произ-
водство тепловой энергии (орга-
низуемое теплоснабжающим пред-
приятием) и распределение тепла 
(организуемое сетевым предприяти-
ем) будут разделены, как раз и даст 
возможность для возникновения 
конкуренции в будущем. Однако это 
полезно для конечного потребителя 
тепловой энергии.

Цель же компании N.R. Energy 
OÜ заключается в том, чтобы уве-
ковечить свое монопольное по-
ложение в тапаском регионе цен-
трального отопления «до скончания 
времен». Ради этого владелец ком-
пании Николай Рейсман готов на 
всё: возбуждено несколько судебных 
разбирательств с волостью, а также 
получают угрозы и подвергаются 
клевете члены волостного собрания 
и должностные лица, занимающиеся 
этой сферой. В средствах массовой 
информации заказываются статьи, 
превозносящие это предприятие и 
очерняющие волость Тапа, и в это 
вовлечен даже член Рийгикогу. 

Предприятие N.R. Energy OÜ 
обжаловало в суде решение Та-
паского волостного собрания от 
22.06.2020, а также ходатайствовало 
о применении первоначальной 
правовой охраны. Суд принял жа-
лобу к рассмотрению, но не удов-
летворил ходатайство. Вот ответ 
суда на ходатайство о применении 
первоначальной правовой охраны: 
«Заявитель жалобы (N.R. Energy OÜ) 
имел право в соответствии с дого-
ворами аренды на использование 
трубопроводов центрального ото-
пления, принадлежащих OÜ Tapa 
Vesi, до 31 июля 2020 года. Договоры 
аренды предусматривают, что, если 
договоры аренды будут продлены, 
преимущественное право на это 
следует предоставить заявителю, с 
тем чтобы заявитель надлежащим 
образом выполнил договоры. OÜ 
Tapa Vesi не пожелало продлить 
договоры. Заявителю следовало при 
планировании своей деятельности 
принять во внимание, что договоры 
аренды истекают 31 июля 2020 года, 
что они не будут продлены, и что 
заявитель больше не будет вести 
деятельность в качестве сетевого 
предприятия в городе Тапа. Даже 
если бы ответчик для нахождения 
нового сетевого предприятия провел 
процедуру, в которой могли бы уча-
ствовать все заинтересованные лица, 
это не обязательно означает, что вы-
бран был бы именно заявитель. За-
явитель не мог иметь правомерного 
ожидания того, что он будет сетевым 
предприятием в городе Тапа и после 
31 июля 2020 года и ему следовало 
принять во внимание этот риск при 
планировании своей хозяйственной 
деятельности. Экономические и дру-
гие последствия, которыми сопрово-
ждается для заявителя решение Та-
паского волостного собрания от 22 
июня 2020 года, не являются такими, 
которые в данном случае следовало 
бы предотвратить в порядке перво-
начальной правовой охраны. Если в 
будущем заявитель снова станет се-
тевым предприятием в городе Тапа, 
временное прерывание деятельно-
сти может привести к неудобствам, 
однако возобновление деятельности 
не является неоправданно сложным 
или невозможным. Кроме того, 
каждое сетевое предприятие как раз 
и должно учитывать, что его дея-
тельность в одном регионе может не 

быть вечной, и что она иногда может 
прерываться из-за выбора другого 
сетевого предприятия».

Предыдущие годы показали, что 
N.R. Energy OÜ как арендатор трубо-
проводов центрального отопления 
и сетевое предприятие хозяйство-
вало распределительной сетью не 
доброхозяйственно, при пользова-
нии распределительной сетью оно 
не обеспечивало ее технической 
безопасности, не обеспечивало тех-
нической безопасности распредели-
тельной сети для третьих лиц, не ин-
формировало своевременно волость 
Тапа как владельца трубопроводов 
обо всех обстоятельствах, связанных 
с пользованием распределительной 
сетью, а также не исполняло мест-
ные правовые акты (прежде всего, 
постановление Тапаского волост-
ного собрания № 79 от 31.01.2013 
«Назначение региона центрального 
отопления»). N.R. Energy OÜ не 
обеспечивало обещанную цену на 
тепло для потребителей тапаского 
региона центрального отопления, а 
также обращалось с потребителями 
неодинаково. N.R. Energy OÜ не 
сотрудничало с местным самоуправ-
лением при составлении «Плана 
развития теплового хозяйства воло-
сти Тапа на 2020–2032 годы». N.R. 
Energy OÜ сознательно игнорирует 
роль местного самоуправления, чьи 
права и обязанности изложены в 
Конституции, Законе об органи-
зации местного самоуправления и 
других законах.

До 2017 г. город Тапа испытывал 
проблемы из-за частых перебоев 
с теплоснабжением и слишком 
низкой температуры в системе 
теплоносителя. Самой большой 
проблемой для потребителей и во-
лости было то, что в отопительный 
период 2014–2015 годов из-за невни-
мательности или небрежности N.R. 
Energy OÜ в отопительную воду 
попало большое количество мазута, 
которое вызвало много технических 
проблемы в теплоузлах потребите-
лей и испортило интерьер целого 
ряда квартир.

Постоянно велись игры с ценой 
на тепло, которая уже давно могла 
бы быть ниже текущей цены. До-
вершалось это неравным отноше-
нием к потребителям – так сказать, 
«послушным» потребителям тепло 
продавалось дешевле. На это же 
обратил внимание и Департамент 
конкуренции.

N.R. Energy OÜ ссылаясь на 
строительство новой резервной ко-
тельни, с марта текущего года, начало 
в Тапа кампанию по привлечению 
новых потребителей тепла, соглас-
но которой всем новым клиентам, 
подключающимся к теплосети, или 
имеющимся клиентам, возобнов-
ляющим договор о потреблении 
тепла, в городе Тапа тепловая энер-
гия предлагается по цене 48 евро/
МВт•ч, без налога с оборота. По 
оценке Тапаской волостной управы, 
теплоснабжающее предприятие 
тем самым демонстрирует, что с 
потребителями обращаются не на 
равных основаниях. Таким образом, 
по оценке Тапаской волостной упра-
вы, N.R. Energy OÜ злоупотребляет 
своим доминирующим положением 
на рынке, как с точки зрения цены на 
тепло, так и с точки зрения предла-
гаемых потребителям условий. Мы 
обращаем внимание на то, что N.R. 
Energy OÜ имеет возможность сни-
зить цену на тепло в тапаском регио-
не центрального отопления, но пред-

приятие не сделало этого. Наоборот, 
теплоснабжающее предприятие 
продает тепловую энергию дороже, 
чем это позволяют обстоятельства. 
Позиция Департамента конкуренции 
заключается в том, что, согласно 
части 91 статьи 9 Закона о централь-
ном отоплении, теплоснабжающее 
предприятие обязано следить за об-
стоятельствами, независимыми от его 
деятельности, влияющими на цену 
тепла для потребителя, и подавать 
ходатайство о согласовании новой 
предельной цены Департаменту 
конкуренции не позднее чем 
через 30 дней после обнаружения 
обстоятельства, что может снизить 
цену на тепло для потребителей 
более чем на 5 процентов. В данном 
случае Департамент конкуренции со-
гласовал с теплоснабжающим пред-
приятием предельную цену на тепло 
в размере 59,57 евро/МВт•ч (+ налог 
с оборота), но предприятие приме-
няет цену 48 евро/МВт•ч (+ НСО). 
Поскольку цена на тепло, применя-
емая предприятием, на 24,1% ниже 
согласованной предельной цены, 
предприятие должно подать Депар-
таменту конкуренции ходатайство 
о согласовании новой предельной 
цены. По данным сайта Департамен-
та конкуренции, N.R. Energy OÜ по-
дало соответствующее ходатайство в 
начале июня, но запрашиваемая цена 
составляет 58,35 евро/МВт•ч вместо 
48,00 евро/МВт•ч.

Чрезвычайно важным является 
то обстоятельство, что ко всем 
потребителям следует относиться 
одинаково. Запрещается предлагать 
или применять разные условия раз-
ным деловым партнерам, что ставит 
некоторых из них в невыгодное 
конкурентное положение.

Решение волостного собрания 
предусматривало, что Tapa Vesi OÜ 
возьмет на себя задачи сетевого пред-
приятия начиная с 1.08.2020. В насто-
ящее время у нас переходный период, 
и сетевое предприятие Tapa Vesi OÜ 
предложило производителю тепла 
N.R. Energy OÜ конструктивное 
соглашение о сотрудничестве и план 
действий, чтобы Tapa Vesi OÜ могло 
приступить к правам и обязанностям 
сетевого предприятия, как это пред-
усмотрено решением волостного 
собрания. К сожалению, до сих пор 
N.R. Energy OÜ не продемонстри-
ровало желания к конструктивному 
сотрудничеству и готовности выпол-
нять законное решение Тапаского 
волостного собрания.

В течение переходного периода 
задачи сетевого предприятия будет 
продолжать выполнять N.R. Energy 
OÜ, при этом оно обязано обеспе-
чивать бесперебойное теплоснаб-
жение потребителей. Тапаская 
волостная управа и Tapa Vesi OÜ 
проводят подготовительные рабо-
ты, чтобы Tapa Vesi OÜ могло как 
можно скорее взять на себя задачи 
сетевого предприятия, и весьма ве-
роятно, что это будет реализовано 
в течение следующего отопитель-
ного периода. Хорошая новость 
заключается в том, что благодаря 
продуманным действиям Тапаской 
волостной управы при составлении 
планов развития теплового хозяй-
ства, а также точным, прозрачным и 
соответствующим закону действиям 
в сфере центрального отопления, 
тепловое хозяйство города Тапа 
постоянно развивалось, и на сегод-
няшний день находится в намного 
лучшем техническом состоянии, чем 
это было пять лет назад.
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ОБЪЯВЛЕНИЯ

МОИ ГОДА - МОЕ БОГАТСТВО!

ЗДРАВСТВУЙ, МАЛЫШ!

ДОМ КУЛЬТУРЫ ЛЕХТСЕ

22.08 10:00-15:00 «Праздник с семьей». 
Празднование конца лета, посвященное 
восстановлению независимости Эстонской 
Республики, для всех.

6.09 начинается XIX сезон воскресных турни-
ров по пинг-понгу в Лехтсе! 1-й турнир! 
Одновременно будут подводиться и итоги 
XVIII сезона.Ожидается участие всех 
желающих: мужчин, женщин, мальчиков 
и девочек. Игра проводится в виде тур-
ниров.Регистрация взрослых 9:30-9:55! 
Взнос за участие для взрослых: 3,50 евро, 
для учащихся – бесплатно.

14.09 в 13:00 БЛИННЫЙ ПИКНИК ДЛЯ БА-
БУШЕК И ДЕДУШЕК Так мы отметим день 
бабушек и дедушек. В хорошую погоду – 
на открытом воздухе.

15.09 в 12:00 1-я ИГРА ВИКТОРИНЫ «LEHTSE 
KÜLAKILB». Начинается XIX сезон. Од-
новременно будут подводиться и итоги 
XVIII сезона. Игры продлятся до апреля. 
Приветствуется участие новых команд (до 
4 человек). Ждем вас, эрудиты – в викто-
рине не бывает проигравших! ВЗНОС: для 
взрослых – 3 евро, для учащихся – бес-
платно.

28.09 в 13:00 занятия клуба Ehavalgus
 Будем строить планы на новый сезон, а 

также отчитаемся! Ждем новых спутни-
ков – приглашаем Вас интересно провести 
время!

СТАРЫЙ ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНЫЙ ВОКЗАЛ 
В ТАМСАЛУ

5.09 в 19:00 «Песня равнины». Эстонский 
национальный мужской хор представляет 
подборку творчества Вельо Тормиса для 
мужского хора. Солистки: Пирьо Йонас 
(сопрано), Пиппилотта Неостус (флейта), 
дирижирует Микк Юлеоя.

ТАПА

23.08 VI этап серии забегов в Ляэне-Вируском 
уезде «Народный забег города Тапа» на 
Тапаском городском стадионе.

1.09 в 13:00 открытие велосипедного парка в 
городе Тапа (памп-трек).

КАЛЕНДАРЬ СОБЫТИЙ 

Бренет  Ивайнен
Доминик  Пчелинцев
Ральф  Кютт
Себастиан  Тобрелутс
Отто  Румвольт
Себастиан  Вайкмяэ
Кристьян  Максимчук
Рон-Эрик  Савинский
Доминик  Круузер
Янелле  Ярс
Мерилин  Сёэт
София  Пилле
Александра  Тамури
Лаурен  Ланно
Сандрин  Куруск
Анетт-Ами  Карм
Ханна-Даниэлле  Лауд
Милана  Варавина
Виктория  Леэметс

Маргарита  Кирсип (Пийзупи) 94 года 
Хилья  Вирве (Тамсалу) 94 года 

Вайке  Юлесоо (Тапа) 94 года 
Карл  Эйнберг (Тапа) 94 года 

Ильмар  Кивисоо (Лехтсе) 94 года 
Хелью  Айнсар (Ассамалла) 94 года 

Леонтине  Рянк (Выхмету) 94 года 
Нина  Хоольма (Тамсалу) 92 года 

Вайке  Коткас (Тапа) 91 год 
Анна  Мийль (Тамсалу) 91 год 

Харри  Кроон (Тапа) 91 год 
Яан  Рейман (Тапа) 90 лет 

Раиса  Подерачова (Тапа) 90 лет 
Вальма-Ирене  Кесс (Патика) 90 лет 

Рита  Мяги (Ваянгу) 85 лет 
Лайне  Вийтпоом (Тапа) 85 лет 
Эйно  Проссо (Каркузе) 80 лет 

Вальве  Пярн (Лясте) 80 лет 
Галина  Воронцова (Тапа) 80 лет 

Мильви  Вода (Тамсалу) 75 лет 
Валентина  Донченко (Тапа) 75 лет 
Марье  Кескюлль (Тамсалу) 75 лет 

Малле  Тимак (Рягавере) 75 лет 
Майму  Каэгас (Тапа) 75 лет 
Анне  Мартсоо (Тапа) 75 лет 
Айме  Топс (Тамсалу) 75 лет 

Эку  Круузамяги (Курси) 75 лет 
Юло  Каазик (Тапа) 75 лет 
Велло  Хийет (Тапа) 70 лет 
Эха  Вильпуу (Ляпи) 70 лет 

Сирье  Тулайдан (Тамсалу) 70 лет 
Людмила  Яковенко (Тапа) 70 лет 

Вийви  Куло (Тапа) 70 лет 
Сирье  Селисте (Йоотме) 70 лет 

Мария  Лопатюк (Тамсалу) 70 лет 
Сергей  Бачинский (Тамсалу) 70 лет 

Тоомас  Раннийт (Тапа) 70 лет 
Мия  Аугъярв (Тапа) 70 лет 
Хейки  Лойде (Тапа) 70 лет 

Павел Безрученков 12.07.1929–28.06.2020
Калью Хальг 17.06.1932–19.07.2020
Лео Тянавотс 18.01.1935–19.06.2020
Тыну-Яак Куускмяэ 9.03.1938–29.06.2020
Велло Ольде 20.03.1940–1.08.2020
Михаил Ткач 2.01.1951–1.08.2020
Михайло Цикуль 15.09.1952–25.06.2020
Рудольф Сильд 26.10.1953–9.07.2020
Яак Оя 30.12.1953–26.07.2020
Олег Сенин 10.02.1961–1.08.2020
Аарне Йоонас 28.08.1962–10.07.2020
Евгений Мереминский 30.01.1967–26.07.2020
Таавет Лийас 23.02.1974–16.07.2020
Ильма Хейнсаар 3.09.1922–19.07.2020
Хилья Ээдма 30.08.1924–18.07.2020
Вильма Самма 9.05.1926–9.08.2020
Йоханна Йыгисаар 1.07.1927–8.08.2020
Валентина Мойстус 2.02.1935–25.07.2020
Янина Катлаускене 1.05.1935–3.08.2020
Эльма Воолайд 17.08.1935–14.07.2020
Линда Пюссь 25.09.1935–28.06.2020
Вера Дмитриева 20.09.1939–19.07.2020
Линда Меос 30.07.1941–17.07.2020
Ильзе Воогла 12.01.1942–13.07.2020
Хелили Кангур 22.03.1953–8.08.2020
Ольга Теняева 13.12.1958–30.07.2020

ВЕЧНАЯ ПАМЯТЬ!

Бесплатный прием этернита 
в Ляэне-Вируском центре отходов

При поддержке Центра экологических 
инвестиций Ляэне-Вируский центр отходов 

организует бесплатный прием отходов этернита 
с 7 по 12 сентября 2020 года в Ляэне-Вируском 
центре отходов (деревня Пийри, волость Винни) 

в часы его работы (пн.–пт. 8:00-18:00, сб. 
10:00-15:00). С собой следует взять документ, 

удостоверяющий личность.
Всего будет принято 270 тонн этернита, и после 

достижения этого объема бесплатный прием 
будет прекращен. Информацию о достижении 

этого веса можно получить, позвонив в весовую 
по телефону 6226049.

Куплю пригодный для жилья дом в городе Тапа. 
53886971

30.08.2020, 9:00–16:00 
ТАПАСКАЯ АВГУСТОВСКАЯ ЯРМАРКА

В парке у Тапаской школы искусств и музыки
Приглашаем и покупателей, и торговцев!

Информация: 
тел. 58050167, 

laadakorraldus@gmail.com

Сообщение о составлении шумовой карты

Тапаская волостная управа при поддержке 
Центра экологических инвестиций начинает 
составление шумовой карты Тапа. Шумовая 
карта составляется в отношении источников 
шума, вызывающих существенное шумовое 

раздражение, и шума, распространяющегося 
на окружающей территории. В исходном 

задании в качестве исследуемых регионов 
указаны промышленные зоны Тапа, Тамсалу, 
Моэ и Ваянгу, дорожные и уличные участки с 
большой дорожно-транспортной нагрузкой, а 
также объекты, связанные с Силами обороны. 
С исходным заданием можно ознакомиться на 
сайте волости https://www.tapa.ee/murakaart 

Письменные предложения, возражения и 
вопросы по составлению шумовой карты 
могут быть представлены до 6.09.2020 г. 
(включительно) по контактным данным 

волостной управы – Pikk 15, Tapa, или по адресу 
электронной почты vallavalitsus@tapa.ee. 

Статью «Строительные закупки волости 
получили пополнение» („Valla ehitushanked 
said lisa“) на русском языке, можно прочесть 

на домашней странице Тапаской волости, 
по адресу: https://www.tapa.ee/artiklid.

КОМПАНИЯ TAPA EHITUS OÜ 
выполняет следующие работы:

- Надзор собственника;
- Реновация зданий;

- Строительство крыш;
- Теплоизоляция наружных стен;

- Фундаментные работы;
- Строительство душевых, бань и сараев;

- Строительство оград;
- Строительство каменных и деревянных террас;

- Внутренние отделочные работы (отделка 
внутренних помещений, строительство).

Телефон: 53437995  
электронная почта: info@tapaehitus.eu

Департамент окружающей среды прислал Тапаской 
волостной управе для ознакомления и изъявления 
мнения проект внесения изменений в комплексную 

экологическую лицензию № 184854 свинофермы OÜ 
MARKILO Vajangu (Раммо теэ, 3, Ваянгу).

Предприятие ходатайствует о внесении следующих 
изменений: 1120 мест для свиноматок, 2240 мест 
для откормочных свиней и 5120 мест для поросят-

отъёмышей (всего 321,92 единицы животных). 
На данный момент разрешено: 1500 мест для 

свиноматок, 360 мест для супоросных свиней и 
4140 мест для поросят-отъемышей (всего 396,84 
единицы животных). Таким образом, количество 

уменьшится на 74,92. Согласно проекту, предприятие 
должно будет сообщать жителям о начале 

периода распространения навоза (сообщением на 
информационных стендах, уведомление волости, и на 
своем сайте при его наличии). Вывоз навоза следует 

осуществлять за как можно более короткий срок.
Предприятие должно будет осуществлять мониторинг 

распространения запахов и составить план 
управления запахами. В зависимости от результатов, 
Департамент окружающей среды может установить 

дополнительные меры по уменьшению запаха.
Проект разрешения доступен в публичном регистре 

документов волости Тапа – http://delta.andmevara.ee/
tapa_vald/dokument/4363792. 

Письменные предложения, возражения и 
вопросы по проекту могут быть представлены 

до 28.08.2020 г. по контактным данным 
волостной управы – ул. Пикк, 15, Тапа, или 

vallavalitsus@tapa.ee.


